

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
**Myanma Alinn Daily**

## ပန်ဆင်သူအကျိုးကိုဆောင်နိုင်

တရားကိုစောင့်သူသည် တရား၏တစ်ဖန်စောင့်ရှောက်ခြင်းကို ခံစားရသကဲ့သို့ ကောင်းစွာဟောကြားအပ်သော မြတ်စွာဘုရား၏ စကားတော်သည် လိုက်နာကျင့်ကြံသူအား အကျိုးကိုဆောင်နိုင်၏။ အဘယ်ကဲ့သို့နည်းဟူမူကား အဆင်းအနံ့နှင့် ပြည့်စုံသော ပန်းသည် ပန်ဆင်သူအား အကျိုးကိုဆောင်နိုင်သောကြောင့်ဖြစ်၏။  
 ပုပ္ဖဝင်(ဓမ္မပဒ-၅၂)

၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လဆန်း ၄ ရက် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင် ၂၇ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့၊ အတွဲ (၅၆)၊ အမှတ်(၂၉၇)

## နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ Country Director နှင့် ဟိဘရူးတက္ကသိုလ် စိုက်ပျိုးရေးဘောဂပေဒဌာန ပါမောက္ခနှင့်အဖွဲ့အား တွေ့ဆုံ



## နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းအိမ်ရာနှင့် အငှားအိမ်ရာစီမံကိန်း ပန္နက်တော်တင်မင်္ဂလာ အခမ်းအနားသို့ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်

**မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၆**  
 ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် ယနေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်း အကောင်အထည်ဖော်တည်ဆောက်မည့် အောင်မြေမန္တလေး နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းအိမ်ရာနှင့် အငှားအိမ်ရာ စီမံကိန်း ပန္နက်တော်တင်မင်္ဂလာအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပြီး ရဲရွာရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းရီစီမံကိန်း လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။  
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေမန္တလေးနိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းအိမ်ရာနှင့် အငှားအိမ်ရာစီမံကိန်း ပန္နက်တော် တင်မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် မဲကင်းကုန်း ကျေးရွာရှိ အဆိုပါ စီမံကိန်းဧရိယာအတွင်း ကျင်းပရာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။  
 အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးကျော်ဝင်း၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့်

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ □  
 ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ အောင်မြေမန္တလေး နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းအိမ်ရာနှင့် အငှားအိမ်ရာစီမံကိန်း ပန္နက်တော် တင်ပေးစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ ၂၀၁၆ ခုနှစ် နှစ်ပတ်လည် အစီရင်ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ဆွေးနွေး

ပြည်သူတွေကို အံ့အားသင့်စေခဲ့သည့် ပြင်သစ်သမ္မတ မက်ရွန်၏ ဘတ်ဂျက်လျှော့ချမှု

## တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ရရှိသောအချက်အလက်များအရ စုစုပေါင်းလူနာ ၂၀ ရှိခဲ့ပြီး သုံးဦးသေဆုံး ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆက်လက်သတင်းထုတ်ပြန်ပေးသွားမည်

**ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ (Seasonal Influenza A(H1N1) pdm 2009) ဖြစ်ပွားမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်**  
**နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၆**  
 ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ (Seasonal Influenza A (H1N1) pdm 2009) ဖြစ်ပွားမှုနှင့် ပတ်သက်၍ အထူးဦးစားပေးပြီး ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများအား ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
 ဇူလိုင် ၂၂ ရက်မှစ၍ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ဆေးကုသဆောင်တွင် Seasonal Influenza A (H1N1) pdm 2009 - Positive ဖြင့် ဆေးကုသမှုခံယူနေသော ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ အသက် ၄၃ နှစ်အရွယ် အမျိုးသားလူနာ တစ်ဦးသည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ပြင်းထန် အဆုတ်ရောင်ရောဂါဖြင့် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
 ဇူလိုင် ၅ ရက်မှ ယနေ့အထိ ချင်းပြည်နယ် မတူပီမြို့နယ်၌ သံသယတုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားသူ ၃၀၀ ခန့်အနက်မှ ၁၀ ဦးတွင် Seasonal Influenza A (H1N1) pdm 2009 - Positive တွေ့ရှိခဲ့သည်။  
 ဇူလိုင် ၁၉ ရက်မှစ၍ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ လတ်တလောပြင်းထန် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းပိုးဝင်ရောဂါ (Severe Acute Respiratory Illness) ဖြင့် လူနာ ၁၆ ဦးအား ကုသမှုပေးခဲ့ရာ ၎င်းတို့အနက် ကိုးဦးသည် Seasonal Influenza A (H1N1) pdm 2009 - Positive တွေ့ရှိခဲ့ပြီး သုံးဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း။  
 စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ ■



SO SIMPLE, SO EASY  
**KBZ mBANKING**  
 AVAILABLE ON  



**KBZ BANK**  
 STRENGTH OF MYANMAR  
 01-2306219

### ကျား-ကျား-မီးယပ်ကုထုံး

ကုလသမဂ္ဂ၏ မြန်မာနိုင်ငံလူ့အခွင့်အရေး အခြေအနေဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာတင်သွင်းသူ မစ္စယန်ဟီလီ၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်ကို ပြင်းထန်စွာကန့်ကွက်ကြောင်း အရေးကြီးအဆိုအား ဇူလိုင် ၂၅ ရက်က ကျင်းပသည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေးတွင် ကန့်ကွက်သူမရှိ တည်တံ့တည်တံ့ အတည်ပြုခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံလူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းသူ ရာထူးတာဝန်ကို ၂၀၁၄ခုနှစ်တွင် စတင်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ချိန်မှစ၍ မစ္စယန်ဟီလီသည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြီးခဲ့သည့် ဇူလိုင် ၁၀ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ လာရောက်ခဲ့သော ၁၂ ရက်ကြာ နောက်ဆုံးခရီးစဉ်အပါအဝင် စုစုပေါင်း ခရီးစဉ်ခြောက်ကြိမ်လာရောက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ ၎င်း၏ ခရီးစဉ် ခြောက်ကြိမ်ကာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဒီမိုကရေစီ စနစ်ကျင့်သုံးသည့် အစိုးရနစ်ဆက်ပြောင်းလဲခဲ့သည်တိုင် ခရီးစဉ်အပြီး ထုတ်ပြန်သည့် အစီရင်ခံစာများမှာ ထူးခြားနားသည့် အစီရင်ခံစာများသာ ဖြစ်ခဲ့သည်။ မိမိတို့၏ အမြင်တွင် အတိတ်ကလေးသော၊ တိကျမှန်ကန်မှုနှင့်မျှတမှုမရှိသော၊ ကျင့်ဝတ်နှင့်ကင်းကွာသော အစီရင်ခံစာများသာ ဖြစ်ခဲ့သည်။ လူ့အခွင့်အရေးစံနှုန်းကို ၎င်းတို့အာရုံစိုက်ထားသော လူ့အသိုင်းအဝိုင်းတစ်ခုတည်းသို့သာ အလေးပေးရှုမြင်ကာ ကျန်ဒေသခံ လူနည်းစု တိုင်းရင်းသားများအပါအဝင် အခြားထည့်သွင်းစဉ်းစားရမည့် နောက်ခံအကြောင်းအရာများနှင့် ပတ်သက်မှုကန်သည့် အချက်အလက်များအားလုံးကို လျစ်လျူရှု၍ ရေးသားသည့် အစီရင်ခံစာများသာ ဖြစ်ခဲ့သည်။

လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရသည် အမျိုးသားရင်ကြားစေရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဦးစားပေးကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်နေခြင်းသည် မိမိတို့ပြည်သူများ၏ အေးချမ်းလုံခြုံစွာ နေထိုင်ခွင့်ရရှိရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့်ဒီမိုကရေစီ၏ လွတ်လပ်ခွင့်များရရှိရေးအပါအဝင်အခြေခံကျသော လူ့အခွင့်အရေးများ ကာကွယ်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ဦးတည်ကြိုးပမ်းနေခြင်းဖြစ်သည်။ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိလာပါက လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခနှင့်ဆက်နွှယ်နေသော လူ့အခွင့်အရေးထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုများလည်း အဆုံးသတ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ လူ့အခွင့်အရေးကာကွယ်မြှင့်တင်ရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် အပြစ်တင်ဝေဖန်မှုပြုလုပ်ခြင်းနည်းလမ်းထက် လူ့အခွင့်အရေးမြှင့်တင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းနေသော အစိုးရနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကူညီပံ့ပိုးပေးခြင်းနည်းလမ်းဖြင့် ဆောင်ရွက်မှသာ ထိရောက်အောင်မြင်မည်ဟု ခိုင်မာစွာရပ်တည်ထားကြောင်း နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်က ပြည်သူ့လွှတ်တော်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

မိမိတို့နိုင်ငံ၏ မျက်မှောက်ပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေမှာ အရေးကြီးသည့် ကာလတစ်ခုတွင် ရောက်ရှိနေပြီး နိုင်ငံတော်အစိုးရက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည့်ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်မှာလည်း အခြေခံကျသော လူ့အခွင့်အရေးများကာကွယ်မြှင့်တင်ရေးဆီသို့ ဦးတည်ထားသော လုပ်ငန်းစဉ်များဖြစ်ရာ ကန့်ကွက်မှုရှိခြင်း၊ ပိတ်ဆို့တားဆီးခြင်း အပါအဝင် ဖိအားပေးအကျပ်ကိုင်ခြင်း နည်းလမ်းများက မှန်ကန်ကောင်းမွန်သော နည်းလမ်းများမဟုတ်ဟုဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုအတွက်ကိုသာ ဦးတည်သည့် ဖိအားပေးဆောင်ရွက်မှုကြောင့် အလုံးစုံတို့ထိခိုက်နစ်နာသွားစေနိုင်သော ဆင်ခြင်တုံတရား ကင်းမဲ့သည့် အဖြစ်သို့ ရောက်သွားစေနိုင်သည်။

မြန်မာတို့၏ ဆိုရိုးစကားထဲမှ “ကျား-ကျား-မီးယပ်” ဆိုသကဲ့သို့ပင် ဤလူနာမှာ ယောက်ျားဖြစ်ပါသည်ဟုပြောနေပါလျက်နှင့်မိမိသန်ရာကုထုံးဖြစ်သည့်မီးယပ်ကုထုံးဖြင့် လူနာ၏ ရောဂါကို “မီးယပ်” ဟု အကောက်ယူလွှဲကာ မီးယပ်ဝေဒနာသည်အဖြစ် ဇွတ်ကုသည့် ဆရာယောင် သမားယောင်၏ ကုထုံးအမှားများအဖြစ် ကန့်ကွက်မှုများဖြင့်သာ ရင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

### မန္တလေးမြို့တွင် ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများအတွက် ဥပဒေဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုများပေးနိုင်ရန် တရားမျှတမှု စင်တာဖွင့်

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၆  
မန္တလေးမြို့တွင် ဥပဒေပညာမရသူ ကူညီပံ့ပိုးမှုဖြင့် ဗြိတိသျှကောင်စီမှ MyJustice အစီအစဉ်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် တရားမျှတမှုစင်တာ(Justice Centre)ကို ဇူလိုင် ၂၅ ရက်က မဟာအောင်မြေမြို့နယ် ၆၈ လမ်းနှင့် ၆၉ လမ်းကြား လမ်း ၄၀ တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ စင်တာကို ဗြိတိသျှကောင်စီမှ

မှ International Bridges to Justice(IBJ) နှင့် ပူးပေါင်းကာ ဆင်းရဲနွမ်းပါးပြီး အန္တရာယ်ကျရောက်လွယ်သူများကို အခမဲ့ ဥပဒေအကျိုးဆောင်ပေးခြင်း၊ အကြံပေးခြင်း၊ အကူအညီပေးခြင်း၊ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ၊ ဥပဒေပါအခွင့်အရေးနှင့်တာဝန်များကို နားလည်သိရှိစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ MyJustice အဖွဲ့မှ ဦးဆောင်သူ Ms.Caithin

Reiger က ပြောသည်။ ယင်းဗြိတိသျှကောင်စီမှ MyJustice အစီအစဉ်ကို လေးနှစ်စီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်နှင့်မော်လမြိုင်တို့၌ Justice စင်တာများကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ယခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၄ ရက်နှင့် ၂၅ ရက်တို့တွင် တောင်ကြီးနှင့် မန္တလေးမြို့တို့၌ ထပ်မံဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆက်လက်၍ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကရင်ပြည်နယ်တို့တွင်လည်း တိုးချဲ့

ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ “ရန်ကုန်နဲ့ မော်လမြိုင်မြို့တွေမှာရှိတဲ့ စင်တာတွေက လူပေါင်း ၂၃၉၅ ဦးကျော်ကို အခမဲ့ဥပဒေအကျိုးဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး လူပေါင်း ၁၃၇၂ ဦးကို ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြံပေးပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အကူအညီတောင်းခံသူ အရေအတွက်က နှစ်စဉ်တိုးတက်လျက်ရှိပါတယ်” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။  
မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

### ထင်သာမြင်သာပြုပြင်စရာ

## တနင်္သာရီမြို့ ပြန်ပေါက်တံတားပျက်စီးနေမှုအား အမြန်ပြုပြင်ပေးစေလို

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တနင်္သာရီမြို့ ချောင်းကြီးရပ်ကွက် မြို့အဝင်ကမ်းနားလမ်းရှိ ပြည်သူများနေစဉ်အသုံးပြုလျက်ရှိသည့် ပြန်ပေါက်တံတား(မြစ်ကမ်းနားဘက်ခြမ်း) ၌ ကျောက်စီမြေတားနစ်ဆုံးခြင်းကြောင့် အန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်ဖွယ်ရှိနေသဖြင့် ဒေသခံပြည်သူများက စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ ဖြစ်နေ၍ အမြန်ပြုပြင်ပေးရန် မျှော်လင့်နေကြသည်။



အဆိုပါတံတားသည် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့်ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေး ရန်ပုံငွေဖြင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီမှ ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အလျား၂၄ ပေ၊ အကျယ် ၂၂ ပေ၊ အမြင့် ၁၅ ပေရှိသည့် ကွန်ကရစ်တံတားဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နန်းသာရီ-ထိန်ဝင်း(ပြန်/ဆက်)

### အမျိုးသားသွေးလှူဘဏ်၌ စုပေါင်းသွေးလှူပွဲ ပြုလုပ်မည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၆  
“စန်းမောင်မြင့်” သွေးလှူကုသိုလ်ဖောင်ဒေးရှင်းက ကြီးမှူးပြုလုပ်သော(၈)ကြိမ်မြောက် ဒါနဥပပါရမီ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲကို ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီးဝင်းထောင့်ရှိ အမျိုးသားသွေးဌာန (အမျိုးသားသွေးလှူဘဏ်) ၌ ဩဂုတ် ၆ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်၍ မည်သူမဆို လာရောက်သွေးလှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း၊ သွေးလှူရင်များအား ပွဲသွေးလှူဘဏ်မှ ပုံမှန်ကျေးဇူးတော်ပံ့ပိုးမှုများအပြင် စန်းမောင်မြင့် သွေးလှူကုသိုလ်ဖောင်ဒေးရှင်းက အမှတ်တရလက်ဆောင်များပေးအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် သွေးလှူဒါန်းမည့်သူများအနေဖြင့် စန်းမောင်မြင့်သွေးလှူကုသိုလ်ဖောင်ဒေးရှင်း ဖုန်း ၀၉- ၅၁၃၅၅၀၅၊ ၀၉-၇၈၆၆၇၂၉၂ တို့သို့ ဩဂုတ် ၂ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ဆက်သွယ်စာရင်းပေးသွင်းပါရန် မေတ္တာရပ်ခံထားကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း				ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။		
ရွှေဈေးနှုန်း (အောင်သမာဓိရွှေဆိုင်)				၂၆-၇-၂၀၁၇		
				နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးဈေးနှုန်း (ပဟိုဘဏ်)		
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၉၀၅၀၀	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၃၆၆ . ၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၄၇၅၀၀	ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၅၇၄ . ၂
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၉၀၀၀၀၀	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၉၉၈ . ၃၆
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (စက်သုံးဆီအသင်း)				ထိုင်းဘတ်	တစ်ဘတ်	၄၀ . ၆၄၃
ဒီဇယ်		၆၅၀/၆၆၅ ကျပ်	(လက်လီဈေး)	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၂၁ . ၂၅
အောက်တိုန်း	၉၂	၆၅၀/၆၇၀ ကျပ်	(လက်လီဈေး)	တရုတ်	တစ်ယွမ်	၂၀၂ . ၃၁
အောက်တိုန်း	၉၅	၇၀၀/၇၁၅ ကျပ်	(လက်လီဈေး)	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၃၁၈ . ၆၇
ပရီမီယံဒီဇယ်		၆၇၀/၆၈၅ ကျပ်	(လက်လီဈေး)			

## မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။

**Myanma Alinn Daily**

စာတည်းမှူးချုပ်

စာတည်းမှူး

စာတည်းမှူး

စာတည်းများ

အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ

အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ

ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ်

- အောင်နိုင်ဦး
- ဝင်းရွှေ
- မြင့်ဆွေ(သတင်းထောက်ချုပ်)
- မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ ခြူးစန္ဒီဇွန်း၊ ကလျာမိုးမြင့်
- ကျော်သူဝင်း၊ ခင်ရတနာ၊ သိမ့်သိမ့်မိုး၊ ဇူလိုင်မိုး၊ စိန်လွင်အောင်၊ တင်စိုး(ဓာတ်ပုံ)
- တင်လင်းအောင်၊ တင်မောင်လွင်၊ ဇင်ဦး၊ နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဟိန်းထက်ဇော်၊ ဝေသူနွယ်
- (၀၀၀၉၃) ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

## စာအုပ်စာပေ လှူမိတ်ဆွေ

# နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ Country Director နှင့် ဟီဘရူးတက္ကသိုလ် စိုက်ပျိုးရေးဘောဂပေဒဌာန ပါမောက္ခနှင့်အဖွဲ့အား တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၆  
နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ကုလသမဂ္ဂ ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (United Nations Development Programme-UNDP) ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ Country Director, Mr. Peter Batchelor အား ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ အစွဲအမတ်နိုင်ငံ ဂျေရုဆလင်မြို့၊ ဟီဘရူးတက္ကသိုလ် စိုက်ပျိုးရေးဘောဂပေဒဌာန ပါမောက္ခ Prof. Ayal Kimhi ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် လည်းကောင်း နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ သီးခြားစီ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ Country Director, Mr. Peter Batchelor အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်

### ဆွေးနွေး

Mr. Peter Batchelor နှင့် တွေ့ဆုံစဉ် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နည်းပညာအကူအညီပေးမှုများ၊ လူသားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ စီမံအုပ်ချုပ်မှု၊ လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှု အကူအညီဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် UNDP တို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးကြသည်။

ပါမောက္ခ Prof. Ayal Kimhi နှင့် တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ နိုင်ငံ၌ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ကိုင်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ မြှင့်တင်ရေးအပါအဝင် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



## တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေးပိုမိုခိုင်မာတိုးတက်စေရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၆  
မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟုန်လျန်သည် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းအား ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် လွှတ်တော် ရေးရာဆောင်အမှတ် ( I - 11 ) ၌ လာရောက်တွေ့ဆုံသည်။ (အပေါ်ပုံ)

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မှု နှင့် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် အခြေအနေများ၊ တရုတ် - မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး ပိုမိုခိုင်မာတိုးတက်စေရန်အတွက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ၂၀၁၇-၂၀၁၈ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရေးစရိတ်များ ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိ

ဤ ဇူလိုင် ၂၆  
၂၀၁၇ ခုနှစ် မိုးရာသီစိုက်ပျိုးစရိတ် တောင်ငူခရိုင်အတွင်းရှိ ခြောက်မြို့နယ် တို့တွင် ဆောင်းသီးနှံနှင့် မိုးစပါးများကို ကျေးရွာအုပ်စု ၅၉ အုပ်စုအတွင်းရှိ ကျေးရွာများမှ လယ်သမားများက သတ်မှတ်လျာထားသော မိုးစပါး စိုက် ဧက ၁၅၁၄၄၇ ကို အပြည့်အဝစိုက်ပျိုး သွားကြမည်ဖြစ်ရာ တောင်သူလယ်သမား ကြီးများ စိုက်ပျိုးရာသီတွင် မိုးစပါး စိုက်ပျိုးချိန်အတွင်း ငွေကြေးအခက်အခဲ မရှိစေရေးအတွက် ဤမြို့နယ် မြန်မာ့ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးဘဏ်က ယခု

လျှင် ငွေကျပ်တစ်သိန်းသာ ထုတ်ချေးရာ မှ ယခု ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မိုးစပါးတစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် တစ်သိန်းခွဲ နှုန်းဖြင့် လယ်သမားများအား ယခုနှစ် မိုးရာသီစပါး စိုက်ပျိုးရာသီတွင် တစ်ဧက ငွေကျပ် တစ်သိန်းခွဲနှုန်းဖြင့် ထုတ်ချေး ပေးလျက်ရှိသည်။  
၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ် မိုးရာသီတွင် မြို့နယ် မြန်မာ့စိုက်ပျိုးရေးဘဏ်က မိုး စပါးချေးငွေ တစ်ဧကကို တစ်သိန်းခွဲနှုန်း ဖြင့် ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်မန်နေဂျာ ဦးတင်စိုးထံမှ သိရ သည်။  
ဤ-မြင့်ဦး

## ခေတ်ပေါ်ငွေကြေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်နည်းပညာ အသုံးပြုနိုင်ရေးကိစ္စဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၆  
မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်မောင်အား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်သံရုံးမှ Economic Unit Chief, Ms. Alyce Abdalla နှင့် အမေရိကန်သံရုံး၊ စင်ကာပူမှ Regional Commercial Officer, Ms. Margaret Hanson-Muse တို့ဦးဆောင်သည့် အမေရိကန် ကုန်သည်များအသင်းကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ AMCHAM Myanmar Financial Sector Trade Mission အဖွဲ့မှ ယနေ့ နံနက် ၁၀နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာ နိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဗဟိုသိရခန်းမ၌ လာရောက်တွေ့ဆုံ သည်။ (အောက်ပုံ)  
တွေ့ဆုံစဉ် ဘဏ်များနှင့် ငွေကြေးရေးရာဆိုင်ရာမှ လုပ်ငန်းကိစ္စရပ်များ၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးတက်ရေး ကိစ္စရပ်များ၊ အာမခံလုပ်ငန်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ပြည်ပနိုင်ငံ များသို့ ငွေပေးချေမှုကိစ္စရပ်များ၊ ချေးငွေသတင်းအချက်အလက် ဌာန တည်ထောင်ထားရှိမှုအခြေအနေ၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငွေကြေး ကြေးရေးနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းကဏ္ဍ၌ အီလက်ထရွန်နစ် ငွေကြေး နှင့် ငွေပေးချေမှုစနစ် တိုးတက်လာရေးကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာ့ ဘဏ်လုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် ခေတ်ပေါ်ငွေကြေးဆိုင်ရာအဆင့်မြင့် နည်းပညာအသုံးပြုနိုင်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အရင်းအနှီး ဈေးကွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေနှင့် အမေရိကန်အစိုးရနှင့် ငွေကြေးရေးရာအဖွဲ့ အစည်းများမှ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဘဏ်လုပ်ငန်းကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးလာ စေရန် အကူအညီပေးနိုင်ရေးကိစ္စရပ်များကို တွေ့ဆုံဆွေးနွေး ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



## မုတ်သုံလေ အားအလွန်ကောင်းနေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၆  
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင် နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်းတို့တွင် မုတ်သုံလေ အားကောင်းရာမှ အားအလွန်ကောင်းနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်တွင် မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့်ရှိနေသည်။  
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ် မုတ္တမ ကျော့ မွန်-တနင်္သာရီကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန် ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ရံဖန်ရံခါ မိုးသက်လေပြင်းများ ကျရောက် ပြီး လှိုင်းကြီးမည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင် လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၄၀ အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ ကျန်မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တွင် လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်း အမြင့်မှာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်၊ မုတ္တမကျော့နှင့် မွန်-တနင်္သာရီ ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်တို့တွင် ၁၀ ပေမှ ၁၃ ပေခန့်နှင့် ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်တွင် ခြောက်ပေမှ ရှစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။  
မနက်ဖြန်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုး ဆက်လက်ပိုနေမည်။ (မိုး/လေ)



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ရဲရွာရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွင်၌ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်

(သတင်းစဉ်)

**□ ရှေ့မှ**  
အသင်းဝင်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ရှေးဦးစွာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးကျော်ဝင်းနှင့် ဦးဝင်းခိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာရဲလွင်၊ လျှပ်စစ်၊ စွမ်းအင်နှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီး ဦးဇာနည်အောင်တို့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးသာဌေးတို့က သတ်မှတ်နေရာများ၌ ပန္နက်တော်တင်၊ တွင်းတော်ဝန်းပေးကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတက အောင်မြေမန္တလာ နိုင်ငံဝန်ထမ်းအိမ်ရာနှင့် အငှားအိမ်ရာစီမံကိန်း ပန္နက်တော်တင် မင်္ဂလာအခမ်းအနားနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာ့ဝေလေ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများနှင့်အညီ ပန္နက်တော်တင်ပေးပြီး အမွှေးနံ့သာများဖြင့် ပက်ဖျန်းပေးသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။ အောင်မြေမန္တလာ နိုင်ငံဝန်ထမ်းအိမ်ရာနှင့် အငှားအိမ်ရာစီမံကိန်းသည် မန္တလေးတောင်တော် အရှေ့ဘက်ရှိ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် မဲကင်းကုန်းကျေးရွာအနီး၌ တည်ရှိပြီး စီမံကိန်းတစ်ခုလုံး၏ ဧရိယာမှာ ၃၃ ဒသမ ၂၂ ဧကရှိပြီး ယခုပန္နက်တော်တင်သည့် နေရာသည် ရှစ်ခန်းတွဲ ငါးထပ်အငှားအိမ်ရာ တည်ဆောက်မည့်မြေနေရာဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါစီမံကိန်းတွင် အငှားအိမ်ရာများအနေဖြင့် ၂၄ ခန်းတွဲ ငါးထပ် သုံးလုံး၊ ရှစ်ခန်းတွဲ ငါးထပ် ၁၅ လုံးနှင့် အရောင်းအိမ်ရာများအနေဖြင့် လေးခန်းတွဲ ငါးထပ် ၁၄ လုံး လျာထားတည်ဆောက်သွားမည် ဖြစ်ပြီး ယင်းစီမံကိန်းဧရိယာအတွင်း ရဲစခန်း၊ မီးသတ်စခန်း၊ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း၊ ဆေးပေးခန်း၊ ပန်းခြံ၊ အားကစားကွင်း၊ မေ့ရှားရုံ၊ ချေးဆိုင်ခန်းများ၊ ရေပေးဝေရေးရေကန်နှင့် အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများ ထည့်သွင်းတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ရဲရွာရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းသို့ ရောက်ရှိကြရာ စီမံကိန်းရှင်းလင်းဆောင်၌ ဒုတိယသမ္မတအား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်က ဒုဥတဝီဖြစ်ပေါ်၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေသည် ရဲရွာရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းအား အခြေအနေ၊ အကောင်အထည်ဖော်ရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအေးဆန်းက ရဲရွာရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေ၊ ရဲရွာရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ၏ တပ်ဆင်မှုစီမံကိန်း ခြင်းနှင့် ထပ်ဆောင်ရွက်မည့်စီမံကိန်းဆိုင်ရာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသည် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အဓိကကျသည့် လိုအပ်ချက်များတွင် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်ကြောင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ရရှိရေးအတွက် ရေ၊ မြေသဘာဝနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေပေါ်မူတည်ပြီး နည်းမျိုးစုံဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

# နိုင်ငံတကာအားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် အောင်မြင်မှုရရှိစေရန် လူအား၊ ငွေအား အချိန်များစွာယူပြီး ကြိုးစားမှသာအောင်မြင်မည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၆  
မြန်မာ့အားကစားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ မြို့နယ်အားကစားမှူးများအား တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၄)ရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပရာ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။ (ယာပုံ)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံတကာအားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် အောင်မြင်မှုရရှိရန်မှာ ချက်ချင်းမလွယ်ကူကြောင်း၊ လူအင်အား၊ ငွေအင်အား အချိန်များစွာယူပြီးမှ အဆင့်ဆင့် ကြိုးစားမှသာ အောင်မြင်မှုရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်တွင် မျိုးဆက်သစ်အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေရေးအတွက် လူငယ်များ ကျောင်းသားဘဝမှ အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ကာယအချိန် (အားကစားအချိန်) တစ်နေ့ (သို့) တစ်ပတ်နှစ်ကြိမ် ပြန်လည်ရရှိပြီး ထိထိရောက်ရောက် အားကစားပြုလုပ်ခွင့်ရရှိရန် ကျောင်းအလိုက်အားကစားပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ အခြေခံပညာကျောင်းများကို လိုအပ်သော အားကစားအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ ပံ့ပိုးပေးရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကျောင်းသားအားကစားပွဲတော်ကျင်းပရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။



တင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် ပြင်ဆင်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသူများက ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ပိုင်းဝန်းအကြံပြုဆွေးနွေးကြသည်။ ဆက်လက်၍ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ အားကစားမှူးများက လက်ရှိမြို့နယ်များ၌ ကျင်းပနေသည့်

TSDP မြို့နယ်အားကစားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပြိုင်ပွဲများအခြေအနေ၊ အားကစားကွင်း/ရုံ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းတည်ဆောက်မှုအခြေအနေ၊ ကြုံတွေ့နေရသော မြို့နယ်များရှိ အခက်အခဲများကို တင်ပြဆွေးနွေးရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့က ပြန်လည်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

**\* ကျောစိုးမှ**  
ဖော်ပြစေရန်တွင် ရည်ရွယ်ချက်နှင့် အခွင့်အလမ်းပိုမို စီစဉ်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်” ဟု Miss Global Myanmar Organization မှ National Director ဖုန်းမြတ်သူက ပြောသည်။ Miss Global World ပြိုင်ပွဲကြီးကို အမေရိကန်အခြေစိုက် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုက ဦးဆောင်၍ ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် ပထမဦးဆုံးအကြိမ် စတင်ကျင်းပခဲ့ပြီး ယခုနှစ်တွင် (၅) ကြိမ်မြောက်အဖြစ် လာမည့်နိုဝင်ဘာလတွင် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၌ ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှစတင်ကာ အလှမယ် ထက်ရည်အောင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး ပြီးခဲ့သော ၂၀၁၆ ခုနှစ် Miss Global World ပြိုင်ပွဲတွင် Miss Global Myanmar 2016 ပြိုင်ပွဲမှ သရဖူဆုရှင် အလှမယ် ဆုပွင့်ဦးက ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။ “ကျွန်မအတွေ့အကြုံအရပြောရရင် မနှစ်က နိုင်ငံပေါင်း ၅၀ ကျော်က အလှမယ်တွေ လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်တာဆိုတော့ တော်တော်လေးတော့ ကြိုးစားခဲ့ရတယ်။ ပြိုင်ပွဲ

မှာ အချိန်နှင့်အမျှ စောင့်ကြည့်ပြီး အမှတ်ယူနေတာ။ ဒါကြောင့် အဓိကခိုင်တွေအပြင် အပြင်ကစောင့်ကြည့်နေတဲ့ သူတွေကလည်း အမှတ်ယူတဲ့ထဲမှာပါတယ်လို့ ပြောလို့ရတယ်။ ကျွန်မအနေနဲ့ သွားပြိုင်တဲ့အခါမှာ အတွေ့အကြုံကလည်း နုနယ်သေးတော့ အခက်အခဲတွေ အများကြီးရှိခဲ့တယ်။ ပြိုင်ပွဲကြီးမှာက Talent ပြိုင်ပွဲတွေကလည်း ခက်ခဲတယ်။ လေ့ကျင့်နေတဲ့ကာလမှာ တစ်ယောက်ပြီးတစ်ယောက်ခေါ်သွားပြီး ပျိုးတယ်။ ဒီနှစ်အရွေးချယ်ခံရတဲ့ အလှမယ်အတွက်ကတော့ အချိန်နှင့်အမျှ ဂရုစိုက်ဖို့ လိုတယ်။ အဓိကတော့ Language ပိုင်းဆိုင်ရာ အရေးကြီးပါတယ်” ဟု Miss Global Myanmar 2016 သရဖူဆုရှင် ဆုပွင့်ဦးက ရှင်းပြသည်။

ယခုနှစ်တွင်ကျင်းပမည့် Miss Global Myanmar 2017 ပြိုင်ပွဲကြီးကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှ လူပျိုမြူများအနေဖြင့် ဩဂုတ် ၁ ရက်မှ စတင်ကာ စက်တင်ဘာ ၁၀ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ပွင့်ဦး Showrooms များ၌ လျှောက်လွှာများကို ဝယ်ယူနိုင်ပြီး လူတွေ့စစ်ဆေးမှုများကို စက်တင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် ပြုလုပ်သွား

မည်ဖြစ်ကာ စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် နောက်ဆုံးဖိုင်နယ် အလှမယ် ၂၀ ကို ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ရွေးချယ်ပြီးသော နောက်ဆုံးဖိုင်နယ် အလှမယ် ၂၀ အား စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်အထိ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအတွေ့အကြုံ ရင်ဆရာများနှင့် Camp သွင်းလေ့ကျင့်သွားမည်ဖြစ်ပြီး နောက်ဆုံး Miss Global Myanmar 2017 အလှမယ် သရဖူဆုရှင်ရွေးချယ်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၄ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ အမျိုးသားကဇာတ်ရုံကြီး၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ Miss Global Myanmar 2017 ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူ အလှမယ် သရဖူဆုရှင်အား ဆုကြေးငွေအဖြစ် ငွေကျပ် သိန်း ၃၀၊ 1<sup>st</sup> Runner Up ဆုရှင်အား ငွေကျပ်သိန်း ၂၀၊ 2<sup>nd</sup> Runner Up ဆုရှင်အား ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းနှင့် အခြား Title ဆု ခြောက်မျိုးကိုလည်း ချီးမြှင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါဆုများအတွက် ငွေကျပ် ငါးသိန်းစီ ချီးမြှင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း Miss Global Myanmar Organization မှ သိရသည်။

# မြန်မာ-အစ္စရေးနှစ်နိုင်ငံအကြား စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၆

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်သူသည် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အစ္စရေးနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Daniel Zonshine ၊ အစ္စရေးနိုင်ငံ Hebrew တက္ကသိုလ်မှ ကမ္ဘာ့အသိအမှတ်ပြု စိုက်ပျိုးစီးပွားဘာသာရပ် ပညာရှင်ပါမောက္ခ Ayal Kimhi နှင့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကျွမ်းကျင်ပညာရှင် Dr. Avri Bar Zur တို့

ပါဝင်သောအဖွဲ့အား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံ၍ စိုက်ပျိုးရေးပညာရပ်ဖွံ့ဖြိုးမှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား သုတေသနနှင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ မွေးမြူရေးနှင့် နို့ထွက်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)



## နေပြည်တော် ရန်အောင်မြင်ကြိုးပိုင်း၌ မိုးရာသီသစ်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၆

သယ်ဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ၂၀၁၇ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်စိုက်ပျိုးပွဲကို ဇူလိုင် ၂၄ ရက် နံနက်က နေပြည်တော် ဒက္ခိဏာရိုင် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ရန်အောင်မြင်ကြိုးပိုင်းအတွက်အမှတ်(၁၆)၅ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း တက်ရောက်၍ ကျွန်းပင်စိုက်ပျိုးပေးသည်။

သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သတ်မှတ်နေရာ၌ ကျွန်းပင်ကို စိုက်ပျိုးပေးပြီး (ဝဲပုံ) နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန၊ အပူပိုင်းဒေသစိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြေတိုင်းဦးစီးဌာနမှအရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများက ကျွန်းပင်များကို လည်းကောင်း၊ သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ရုံးမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများက ပိတောက်ပင်များကိုလည်းကောင်း၊ သတ္တုတွင်းအရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများက တမလန်းနှင့် အင်ကြင်းပင်များကိုလည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်သစ်တောဦးစီးဌာနတိုင်း၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ အမှုထမ်း၊ အရာထမ်းများက ကျွန်းပင်နှင့် တမလန်းပင်များကိုလည်းကောင်း စိုက်ပျိုးကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် အမှုထမ်း၊ အရာထမ်းများ၏ ပျိုးပင်များ စိုက်ပျိုးနေမှုကိုကြည့်ရှု၍ အားပေးစကားပြောကြားသည်။ အဆိုပါ မိုးရာသီသစ်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် ကျွန်း၊ ပျဉ်းကတိုး၊ ပိတောက်၊ တမလန်း၊ အင်ကြင်းပျိုးပင် စုစုပေါင်း ၁၀၄၄ ပင် စိုက်ပျိုးခဲ့သည်။ စိုက်ပျိုးပြီးသစ်ပင်များအား လယ်ဝေးမြို့နယ်နှင့် နေပြည်တော် သစ်တောဦးစီးဌာနဝန်ထမ်းများပူးပေါင်း၍ ပြုစုထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

## သဘာဝတောကျန်ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ သက်တမ်းတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်မည်

ရေစကြို ဇူလိုင် ၂၆

ပခုက္ကူခရိုင် ရေစကြိုမြို့နယ် အပူပိုင်းဒေသ စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးဦးစီးဌာနမှ ရေစကြိုမြို့နယ်အတွင်း စိုက်ခင်းများ တည်ထောင်ခြင်း၊ သဘာဝတောကျန်များ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်း၊ ထင်းအစားအခြားလောင်စာသုံးစွဲခြင်း၊ ရေရှိရေးဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ သဘာဝတောကျန်များ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်းကို ရှင်မတောင်သစ်တောကြိုးပိုင်းအတွင်းတွင် ယခုနှစ်မှစ၍ သက်တမ်းတိုးမြှင့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။

ရွက်ခဲသည်ဟုသိရသည်။ ယခုနှစ် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်မှစတင်ကာ ဧကတစ်ထောင်အတွင်း သဘာဝတောကျန်များ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်း လုပ်ငန်းကို သက်တမ်းတိုးမြှင့်ကာ ငါးနှစ်ဆက်တိုက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ ရေစကြိုမြို့နယ် အပူပိုင်းဒေသ စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးဦးစီးဌာနအနေနဲ့ ရှင်မတောင်ကြိုးပိုင်းအတွင်းမှာ သဘာဝတောကျန်များ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်းလုပ်ငန်းက ဧကတစ်ထောင်ကို နှစ်နှစ်ဆက်တိုက် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ယခုနှစ် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ စတင်ကာ ဧကတစ်ထောင်အတွင်းမှာ ငါးနှစ်

ဆက်တိုက် ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီဧက တစ်ထောင်အတွင်းမှာ တစ်နှစ်ကို ဧက ၁၀၀ နှုန်းနဲ့ သုံးနှစ်ဆက်တိုက် ဧက ၃၀၀ ဓမ္မတာမျိုးဆက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပြီး အဲဒီလုပ်ငန်းက ထွက်ရှိလာတဲ့ ထင်း၊ တိုင်း၊ မျော့တွေကို နီးစပ်ရာကျေးရွာတွေကို ဝေငှပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဧကတစ်ထောင်အတွင်းမှာ သစ်ပင်မခုတ်ဖို့၊ မီးသွေးမခုတ်ဖို့ မြေတူးတာ ကျောက်တူးတာတွေ မလုပ်ဖို့နဲ့ ကျူးကျော်ပြီး ယာချဲ့ထွင်တာတွေ မလုပ်ဖို့ကိုဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလုပ်ငန်းတွေကို နေ့စဉ် စောင့်ကြည့်ဆောင်ရွက်ဖို့ ဒေသခံတောစောင့်နှစ်ဦးနဲ့ အမြဲတမ်းဝန်ထမ်းလေးဦးက ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ရေစကြိုမြို့နယ် အပူပိုင်းဒေသ စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးဇော်ဇော်နိုင်က ပြောသည်။

အိမ်နီးဆွေ (ရေစကြို)



ရေစကြိုမြို့နယ်ပိုင် ရှင်မတောင်ကြိုးပိုင်းဧရိယာမှာ ဧက ၁၂၄၅၀ ဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။ ရှင်မတောင်ကြိုးပိုင်းအတွင်းတွင် ၁၉၉၇ ခုနှစ်မှစတင်ကာ သဘာဝတောကျန်ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်

## စစ်ဘက်ရာထူး အဆင့်အခေါ်အဝေါ်များ သုံးစွဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ တပ်မတော်၏ သဘောထားထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၆

စစ်ဘက်ရာထူး အဆင့်အခေါ်အဝေါ်များ သုံးစွဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ တပ်မတော်၏ သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်ကို ယနေ့ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ကချင်ပြည်နယ် ဗန်းမော်ခရိုင် မိုးမောက်မြို့ရှိ Great လက်ဖက်ရည်ဆိုင်ရှေ့ဇူလိုင် ၂၂ ရက်တွင် ပေါက်ကွဲမှုတစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့သည့် သတင်းရေးသားဖော်ပြရာတွင် နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာအချို့၌ လဝါယာနှင့် ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့မှ စီးပွားရေးတာဝန်ခံ ဝိုင်းပန်း နော်ဆန်း သေဆုံးခဲ့သည်ဟု

လည်းကောင်း၊ အချို့နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်များ၊ သတင်းဌာနများတွင် ဝိုင်းပန်းအဆင့်ရှိ လူပိုင်နော်ဆန်းဟုလည်းကောင်း တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) စစ်မှုထမ်းများသာ သုံးစွဲခွင့်ရှိသည့် ဝိုင်းပန်းဆိုသည့် စစ်ဘက်ရာထူးအဆင့်ကို ရေးသားဖော်ပြခဲ့ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံရှိ သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ တရားဝင်ဖွဲ့စည်းထားသော ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့များတွင် ရာထူးအဆင့်များ သီးခြားသတ်မှတ် ခေါ်ဝေါ်သုံးစွဲခြင်းမရှိဘဲ ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့၊ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်နှင့်

အဖွဲ့ဝင်ဟူ၍သာ ခေါ်ဝေါ်သုံးစွဲကြောင်း၊ စစ်ဘက်ရာထူး အဆင့်အခေါ်အဝေါ်များ သုံးစွဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်သတ်ထားသည့် ဥပဒေအား နိုင်ငံတော်ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှုတည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့ ဥပဒေအမှတ်(၂၆/၈၉)ဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး ယင်းဥပဒေအား ၂၀၁၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ်(၄၂)ဖြင့် ပြင်ဆင်ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါကြောင်း။

အဆိုပါ ဥပဒေ၏ အခန်း (၁) ပုဒ်မ ၂ (က၊ ခ) တို့တွင် စစ်ဘက်ရာထူး အဆင့်၊ အခေါ်အဝေါ်ဆိုသည်မှာ တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) အတွက်

သတ်မှတ်သုံးစွဲသည့် ရာထူး၊ အဆင့်အခေါ်အဝေါ်ကို ဆိုလိုသည်ဟု ဖော်ပြထား ရှိကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) စစ်မှုထမ်းများသာ သုံးစွဲခွင့်ရှိသည့် စစ်ဘက်ရာထူး၊ အဆင့်အခေါ်အဝေါ်များအား အခြားသော မသက်ဆိုင်သည့် အဖွဲ့အစည်းများမှ လူပုဂ္ဂိုလ်များ၏ ကိစ္စရပ်များတွင် ခေါ်ဝေါ်သုံးစွဲခြင်း၊ ရေးသားဖော်ပြခြင်းများမပြုလုပ်ရန် တည်ဆဲဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ မှန်ကန်စွာ သုံးစွဲရန် လိုအပ်ကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။

(သတင်းစဉ်)

## မြန်မာအမျိုးသမီးများနှင့် ယဉ်ကျေးမှုရာစာတမ်းဖတ်ပွဲ ဟားခါး၌ကျင်းပ



ဟားခါး ဇူလိုင် ၂၆

မြန်မာအမျိုးသမီးများနှင့် ယဉ်ကျေးမှုရာစာတမ်းဖတ်ပွဲကို ဇူလိုင် ၂၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဟားခါးမြို့ အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမူသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပရာ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များ၊ သင်တန်းနည်းပြဆရာမများ၊ သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြပြီး မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နီဗေဒုဆုန်က အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာအမျိုးသမီးများနှင့် ယဉ်ကျေးမှုရာစာတမ်းကို ခရိုင် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်၊ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ပင်ခင်နွဲ့မိက ပါဝင်ပွဲဖြင့် ဖတ်ကြားရှင်းလင်းသွားကြောင်း သိရ သည်။

(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

## ဇေယျသီရိမြို့နယ် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများအတွင်း ညအချိန် လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၆

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဇေယျသီရိမြို့နယ်အတွင်း နေပြည်တော် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ဒက္ခိဏခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် ဇေယျသီရိမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးတို့၏ ကွပ်ကဲမှုဖြင့် ဇေယျသီရိမြို့နယ် အမှတ် (၆) ရဲကင်းစခန်းမှူး ရဲအုပ်ဟန်ဝင်း ဦးဆောင်သော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများသည် ဓနသိဒ္ဓိရပ်ကွက်အတွင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများအတွင်း ဆိုင်ကယ်ခိုးမှုများ ပပျောက်စေရေးအတွက် ညစဉ် ညဦးလှည့်ကင်း/ညဉ့်လှည့်ကင်းများအဖြစ် ည ၈ နာရီမှ နံနက် ၅ နာရီအထိ ကင်းလှည့်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ညညသန်း (နေပြည်တော်)









**■ ရှေးဦး**  
 အထွေထွေရောဂါကု ဆေးရုံသစ်ကြီး (ရန်ကုန်) တွင် လတ်တလောပြင်းထန် အသက်ရှူလမ်းကြောင်း ပိုးဝင်ရောဂါ (Severe Acute Respiratory Illness) ဖြင့် လူနာနှစ်ဦးအား ကုသမှုပေးခဲ့ရာ ၎င်းတို့အနက် တစ်ဦးသည် Seasonal Influenza A (H1N1) pdm 2009 - Positive တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ဇူလိုင် ၁၄ ရက်မှစတင်၍ ခုတင် ၅၅၀ ဆံ့ ကလေးရောဂါအထူးကုဆေးရုံကြီး (ရန်ကင်း)တွင် လတ်တလော ပြင်းထန်အသက်ရှူလမ်းကြောင်းပိုးဝင်ရောဂါ (Severe Acute Respiratory Illness) လူနာနှစ်ဦးအား ကုသမှုပေးခဲ့ရာ တစ်ဦးသည် Seasonal Influenza A (H1N1) pdm 2009 - Positive တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ဇူလိုင် ၁၈ ရက်မှ စတင်၍ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး (မြောက်ဥက္ကလာ)တွင် လတ်တလောပြင်းထန်အသက်ရှူလမ်းကြောင်း ပိုးဝင်ရောဂါ (Severe Acute Respiratory Illness)ဖြင့် လူနာတစ်ဦးအား ကုသမှုပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် ယနေ့အထိ ရန်ကုန်မြို့ပေါ်ရှိ အထက်ပို ဆေးရုံကြီး များတွင် လတ်တလောပြင်းထန်အသက်ရှူလမ်းကြောင်းပိုးဝင်ရောဂါ (Severe Acute Respiratory Illness) ဖြင့် စုစုပေါင်းလူနာ ၂၁ ဦးအား ကုသမှု ပေးခဲ့ရာ Seasonal Influenza A (H1N1) pdm 2009 - Positive စုစုပေါင်းလူနာ ၁၀ ဦးရှိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အနက် သုံးဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။  
 ယနေ့ ညနေပိုင်းအထိ တစ်နိုင်ငံလုံးတွင်ရရှိသော အချက်အလက်များအရ Influenza A (H1N1) pdm 2009 - Positive စုစုပေါင်းလူနာ ၂၀ ရှိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အနက် သုံးဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။  
 ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာနှင့် Myanmar CDC facebook စာမျက်နှာများတွင် ထုတ်ပြန်ထားရှိသော ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင် ကာကွယ်ရေးနည်းဆော်ချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားကြရန်၊ တုပ်ကွေး ဆန့်သောရောဂါလက္ခဏာများ ဖြစ်ပွားလာပါက နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများသို့ ချက်ချင်းသတင်းပေးပို့ ကုသမှုပေးရန်လိုအပ်ကြောင်းနှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ဆက်လက်သတင်းထုတ်ပြန်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။  
 (သတင်းစဉ်)

**\* ကျောစုံမှ**  
 အဆိုပါ ဆိပ်ကမ်း၌ ပြည်တွင်းရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး၊ ရေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျောက်ဖြူမြို့ရှိ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် သင်္ဘောကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့ နံနက် ၁၀နာရီတွင် အဆိုပါ ရေယာဉ်ပေါ်သို့ တက်ရောက်၍ ရေယာဉ်အား ဆိပ်ကမ်း အဝင် စစ်ဆေးခြင်းနှင့် သင်္ဘောကြီးပေါ်မှ ရေချခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု တို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။  
 ယခုရောက်ရှိလာသည့် ကတ္တပုနီ(၂) ရေယာဉ်အား စနစ်တကျမောင်းနှင်နိုင်ရန် ဂျပန်ပညာရှင်များက ရေယာဉ်ဝန်ထမ်းများအား ကျောက်ဖြူမြို့တွင် ရက်တို သင်တန်းပို့ချပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ရေယာဉ်ကို လက်တွေ့မောင်းနှင်ခြင်း သင်တန်းပြီးဆုံးပါက ကျောက်ဖြူမြို့မှ စစ်တွေမြို့သို့ပို့ဆောင်ကာ ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့သို့ ခရီးစဉ်ပြေးဆွဲနိုင်ရေး တင်ပြဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
 (သတင်းစဉ်)

### မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် နန်မွန်းတောင်ပတ်လမ်း စွန့်ပစ်မြေစာပုံလျှောကျသဖြင့် ချောင်းရေစီးထဲမျောပါမှု နန်မွန်းကျေးရွာ ဒေသခံများစိုးရိမ်

မိုးသည်း ထူလိုင် ၂၆

ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ် အင်းတော်ကြီးဒေသ နန်မွန်းကျေးရွာတွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုများကြောင့် နန်မွန်းတောင်ပတ်လမ်း စွန့်ပစ်မြေစာပုံလျှောကျသဖြင့် ချောင်းရေစီးထဲမျောပါမှု နန်မွန်းကျေးရွာ တိုက်ပွဲရှောင်မိသားစုဝင်များနှင့် ချောင်းကမ်းနံဘေးနေထိုင်သူများက စိုးရိမ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“အခုလို မိုးဆက်တိုက်ရွာနေမယ် ဆိုရင် နန်မွန်းရွာ ရေကန်ခရောင်းနဲ့ အင်ဒြင်းတောင်ချောင်းမှ ရေစီးနဲ့အတူ နန်မွန်းတောင်ပတ်လမ်း ဖောက်လုပ် ထားတဲ့ စွန့်ပစ်မြေစာတွေ မျောပါလာလို့ အခုဆိုရင် တိုက်ပွဲရှောင်မိသားစုတွေ နေထိုင်တဲ့ အိမ်တွေ ရေခဲခဲပျက် အိမ်သာ ဝါးလှဲ၊ ရေချိုးကန်နစ်ချ၊ လူနေအိမ် နစ်လုံးနဲ့ အိမ်မွေး တိရစ္ဆာန်တွေလည်း တောင်ကျချောင်းရေနဲ့အတူ မျောပါခဲ့ ပါတယ်။ ရွာထိပ်က တံတားအမှတ် (၂/၁၅) ပေ (၃၀x၆၀) အာစီ

ရရှိဖြစ်ကြောင်း၊ နန်မွန်းတောင်ပတ်လမ်း ကွန်ကရစ်တံတား ရေဝင်ပေါက်မှာ အား အကျယ် ပေ ၆၀ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက် ခြင်းလုပ်ငန်းကို မြတ်သဒ္ဓါဖြူကုမ္ပဏီမှ လုပ်ကိုင်ခဲ့ရာ လမ်းဖောက်ရာမှ စွန့်ပစ် မြေစာများသည် မိုးရွာသွန်းသဖြင့် အဆိုပါ ရေကန်ခရောင်းအတွင်း မျောပါပြီး ကျေးရွာလူနေအိမ်များကို ထိခိုက်ပျက်စီးစေနိုင်ကြောင်း၊ ကချင်စု ရပ်ကွက်နှင့် မြင်သာရပ်ကွက်သို့ ဆက်သွယ်ထားသော လမ်းမိုင်တိုင် အမှတ် (၁၄/၁) တံတားအမှတ် (၂/၁၅) ပေ (၃၀x၆၀) ရှိ မြင်သာအာစီ

ကွန်ကရစ်တံတား ရေဝင်ပေါက်မှာ အမြင့်တစ်ပေခွဲခန့်သာရှိသဖြင့် မိုးသည်း ထန်စွာ ရွာသွန်းပါက အဆိုပါ တံတားမှာ ပျက်စီးနိုင်သကဲ့သို့ နန်မွန်းကျေးရွာ အတွင်း ရေကြီးရေလျှံမှု အန္တရာယ် ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်ကြောင်း သိရှိရသဖြင့် ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရန် အဆိုပါ ချောင်းကို အချိန်မီ ဆယ်ယူပြုပြင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ဦးထန်ခေါက ဆက်လက် ပြောကြားသည်။

“အခုလိုဖြစ်တာဟာ ကျွန်မတို့ ချောင်းဘေးတစ်လျှောက်နေထိုင်သူ တွေနဲ့ နန်မွန်းကျေးရွာပါ ရေဘေး အန္တရာယ် ကြုံတွေ့စေနိုင်ပါတယ်။ မြတ်သဒ္ဓါဖြူကုမ္ပဏီကို အကူအညီ တောင်းတော့လည်း အကူအညီတော့ ပေးခဲ့ပါတယ်။ နောက်ထပ် မိုးများများ ရွာသွန်းမယ်ဆိုရင် ဘာဖြစ်မလဲဆိုတာ မပြောနိုင်အောင် ဖြစ်မိပါတယ်” ဟု နန်မွန်းကျေးရွာ မြင်သာရပ်ကွက် နေထိုင်သူ ဒေါ်ကျေးနန်းက ပြောသည်။  
 အဆိုပါ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဇူလိုင် ၂၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက နန်မွန်း ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးမြင့်နှင့် ရပ်မိရပ်ဖများက မြတ်သဒ္ဓါဖြူကုမ္ပဏီမှ ဘက်ဟိုးယာဉ်ဖြင့် ရေစိမ့်ဝင်ပေါက်ကို ပြုပြင်လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။  
 (၀၆၄)



### အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် ခရင်ချောင်းတာကျိုးပေါက်မှုအား ပြန်လည်ပြုပြင်ဆောင်ရွက်

ရွှေသောင်ယံ ဇူလိုင် ၂၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ရွှေသောင်ယံမြို့အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်ရှိ ခရင်ချောင်း တာပေါင်ကျိုးပေါက်မှုအား ရွှေသောင်ယံမြို့ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမင်းမင်းဦးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အမှတ်(၁)နှင့် (၂)ရပ်ကွက်ရှိ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ တာကောင်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်မိရပ်ဖများမှ သွားရောက်ကြည့်ရှုကာ ကျိုးပေါက်သည့် နေရာအား အမြန်ဆုံးပြန်လည်ပြုပြင်နိုင်ရေးတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် ခရင်ချောင်းတာသည် ၁၉၇၃ ခုနှစ်က စတင် တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ၁၉၇၅ ခုနှစ်တွင် ပြီးစီးခဲ့သည့်ဟု ရပ်မိရပ်ဖများက ပြောသည်။ ထို့နောက် ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ ကြီးကြပ်၍ အသစ်ပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးခဲ့ပြီး ယခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၀ ရက်ခန့်မှ မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် ယခုလို တာပေါင်ကျိုးကျခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ တာကျိုး သည့်နေရာတွင် ရေအနက် ရှစ်ပေနှင့် အကျယ် ၁၅ ပေခန့် ရှိကြောင်း၊ ဇူလိုင် ၂၆ ရက် အပြီးပြုပြင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကိုကိုမောင် (ပြန်/ဆက်)

### လေးမျက်နှာမြို့နယ်အတွင်း ငဝန်မြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့် လူနေအိမ်တစ်လုံး ပြိုကျပျက်စီး

ပုသိမ် ဇူလိုင် ၂၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး လေးမျက်နှာမြို့နယ်၌ ဇူလိုင် ၂၅ ရက် ညနေ ၄ နာရီ မိနစ် ၂၀ က ငဝန်မြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့် မြောက်ဆယ်ကျေးရွာအုပ်စု မြစ်ကမ်းပါး အနီးတွင် အလျားပေ ၁၀၀၊ အနံ ပေ ၆၀ ရှိ မြစ်ကမ်းပါးပြိုကျမှုဖြစ်ပွားရာ လူနေအိမ် တစ်လုံး ပျက်စီးဆုံးရှုံးသွားခဲ့သည်။  
 ကမ်းပါးပြိုရာတွင် ပါရှိသွားသည့် အိမ်မှာ မြစ်ကမ်းပါးနှင့် ပေ ၄၀ အကွာတွင်ရှိသော ဦးမြင့်ဆွေ၏ နေအိမ် သွပ်မိုး၊ ပျဉ်ထောင်ပျဉ်ခင်း နေအိမ်တစ်လုံးနှင့် ၁၅ ပေ ပတ်လည်ရှိ မတ်ပ တင်း ၁၂၀ ထားရှိရာ အဆောက်အအုံတစ်လုံး ပျက်စီးမျောပါသွားသဖြင့် ဒေသခံ ပြည်သူများနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ စိုးရိမ်ရနေအိမ်များ ပြောင်းရွှေ့ပေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။ ပုသိမ်-လှကြည်



နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၆

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့နယ် ပြည်ဝင်ဘူတာနှင့် အေလာ ဘူတာအကြား မိုင်တိုင်အမှတ် (၂၁၇/၃-၅)အတွင်း သံလမ်းအရေဘက် ပေ ၇၀ ခန့်အကွာ ပလွေးချောင်းစပ်၌ ဇူလိုင် ၂၅ ရက်က ဗုံးဟုယူဆရသော အရာဝတ္ထု တစ်ခု တွေ့ရှိခဲ့သည်။  
 အေလာဘူတာ မီးရထားလိုင်းနေသူ ရေကင်းစောင့်တာဝန်ကျ ဒေါ်နီက ပလွေး ချောင်းစပ်တွင် ဗုံးဟုယူဆရသော အရာဝတ္ထုတစ်ခု တွေ့ရှိကြောင်း အေလာဘူတာ ရဲကင်းမှူး တာဝန်ကျ ရဲတပ်ကြပ် ချစ်မင်းဦးအား အကြောင်းကြားခဲ့သည်။ တွေ့ရှိ ရာနေရာသို့ လယ်ဝေးမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များက သွားရောက်ကြည့်ရှု၍ နယ်မြေခံတပ်ရင်းသို့ အကြောင်းကြားခဲ့သည်။  
 အဆိုပါ ပစ္စည်းတွေ့ရှိရာနေရာသို့ နယ်မြေခံတပ်မှ တာဝန်ရှိသူများက စစ်ဆေး ရှင်းလင်းရာ အရှည်ငါးပေ တစ်လက်မ၊ ဒလက် လေးလက်ပါ ပျက်စီး ပြတ်ထွက်၊ လုံးပတ် သုံးပေ ကိုးလက်မ၊ အချင်းတစ်ပေ နှစ်လက်မ၊ အလေးချိန် ပေါင် ၅၀၀ ရှိ ပုံးသီးအား တူးဖော်ပြီး အမှတ်(၂)တပ်မတော်တန်းမြှင့်လေ့ကျင့်ရေးကျောင်းသို့ သယ်ဆောင်သွားကြောင်း သိရသည်။  
 မျိုးပေယျာ (ပျဉ်းမနား)

### ဇင်းကျိုက်မြို့၌ မိုးသည်းထန်မှုကြောင့် ရပ်ကွက်အချို့နှင့် အဝေးပြေးကားလမ်း ရေကျော်

ပေါင် ဇူလိုင် ၂၆

မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ် ဇင်းကျိုက်မြို့တွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းပြီး တောင်ကျရေများ စီးဆင်းလာမှုကြောင့် ဗလပ်ရပ်ကွက်နှင့် ခလောက်အင်းရပ်ကွက် အကြား ရန်ကုန်-မော်လမြိုင် အဝေးပြေးကားလမ်းနှင့် အနိမ့်ပိုင်းရပ်ကွက်တချို့တွင် ဇူလိုင် ၂၆ ရက် ညနေပိုင်းက ရေလွှမ်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။  
 ဖြစ်ပွားရာနေရာကို ဇင်းကျိုက်ရဲကင်းစခန်းမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ပြည်သူ့စစ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ယာဉ်သွားလာမှုလွယ်ကူ စေရန် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုဟိန်း (ပေါင်)

### ကြီးမားသော ပုံးသီးတစ်လုံးတွေ့ရှိ



ဓာတ်ပုံ-ရထားရဲတပ်ဖွဲ့



# ရန်ကုန်မြို့နေ ပြည်သူအချို့ ကျန်းမာရေးအသိရှိမှုဖြင့် လူစည်ကားရာနေရာများတွင် နှာခေါင်းအကာ တပ်ဆင်သွားလာလျက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၆

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ကူးစက်ရောဂါများ၊ ကူးစက်မြန်ရောဂါများ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်း၊ ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်းနှင့် ထိရောက်စွာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း ရန်ကုန်မြို့နေ ပြည်သူအချို့မှာ ကျန်းမာရေးအသိဖြင့် လူအများ ခရီးသွားလာသော နေရာတို့တွင် နှာခေါင်းစီးအကာများကို တပ်ဆင်သွားလာလျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။



“လူမှုကွန်ရက်တွေမှာ အခု တလော လူသိများတဲ့ ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်တဲ့အနေနဲ့ လူသွားလာမှုများတဲ့ နေရာကိုသွားရင် နှာခေါင်းအကာ တပ်တာပါ။ လေထဲပျံ့နှံ့လွယ်တဲ့ ရောဂါဆိုတော့ သတိထားရတယ်။ လူတစ်ယောက် ကျန်းမာရေးမကောင်းရင် ကျန်တဲ့အားလုံး ဆုံးရှုံးရတယ်လေ။ ဒါကြောင့် ကာကွယ်နိုင်သလောက် ကာကွယ်ရတာပါ” ဟု မတူပီမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့တွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်လျက် ရှိသည့် မရူဘီက ပြောသည်။

အသိရှိအောင် အပြင်သွားရင် နှာခေါင်းအုပ်ပြီး သွားလာဖို့ တိုက်တွန်းတယ်။ လူသွားများတဲ့ နေရာတွေမှာ အားလုံးတပ်ဆင်သင့်တယ်။ အကုန်လုံးလည်း လိုက်နာသင့်တယ်။ ပြည်သူတွေ သတိမပြတ်အောင် သတင်းမီဒီယာတွေက လုံ့ဆော်စေချင်တယ်” ဟု မင်္ဂလာဒုံ၊ အထည်ဆိုင်မှ မမေသက်ထားအောင်ကလည်း ပြောသည်။

ပညာပေး ဟောပြောခြင်းကို ဇူလိုင် ၂၅ ရက်က ဆောင်ရွက်ခဲ့လျက်ရှိရာ ပြည်သူများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှ ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေး နှီးဆော်ချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုအား ကြိုတင်ကာကွယ်ကာ နိုင်မည်ဖြစ်၍ အထူးကြောင့်ကြမ္မာမရှိရန် နှီးဆော်ထားကြောင်း သိရှိရသည်။

### ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး သတိပေးနှိုးဆော်ချက်

- ❖ ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါသည် ယခုကဲ့သို့ မိုးရာသီနှင့် မိုးအကုန်ဆောင်းအကူးကာလများတွင် ဖြစ်ပွားလေ့ရှိပါသည်။
- ❖ ရောဂါပိုးသည် လေထဲမှတစ်ဆင့် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ပြီး တစ်ဦးမှတစ်ဦးသို့ လျင်မြန်စွာ ကူးစက်နိုင်ပါသည်။
- ❖ ကလေးငယ်များ၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများ၊ နာတာရှည်ရောဂါခံစားနေရသူများသို့ ပိုမိုကူးစက်နိုင်ပါသည်။ ကူးစက်ခံရပါက ရောဂါပိုမိုပြင်းထန်တတ်ပါသည်။
- ❖ အသက်အန္တရာယ် ထိခိုက်သည်အထိ ဖြစ်စေနိုင်ပါသည်။
- ❖ ရောဂါလက္ခဏာများမှာ - ဖျားခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ နှာစေးခြင်း၊ ခေါင်းကိုက်ခြင်း၊ ကိုယ်လက်ကိုက်ခြင်း၊ နှိုးခွေခြင်းစသည်တို့ ဖြစ်ပါသည်။

### ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ပါသည်။

- ❖ နှာချေတိုင်း၊ ချောင်းဆိုးတိုင်း ရောဂါပိုးများကူးစက်မှုကို ဟန့်တားရန် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းကိုအုပ်၍ နှာချေ၊ ချောင်းဆိုးရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။ (လက်ကိုက်ပဝါ၊ တစ်ရှူးနှင့် တစ်ခါသုံး ပါးစပ်နှာခေါင်းစည်းတို့ အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။)
- ❖ ရောဂါပိုးများသည် လက်တွင်ကပ်ငြိနေနိုင်သဖြင့် ချောင်းဆိုး၊ နှာချေပြီးချိန်နှင့် ရောဂါလက္ခဏာရှိသူများအား ထိတွေ့ကိုင်တွယ်ပြီးချိန်တိုင်းရေနှင့်ဆပ်ပြာတို့ဖြင့် လက်ဆေးပါရန် တိုက်တွန်းပါသည်။
- ❖ တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားသူနှင့် နီးကပ်စွာနေထိုင်ခြင်း၊ လူထူထပ်သော နေရာများသို့ သွားလာခြင်းတို့ကို ရှောင်ကြဉ်သင့်ပါသည်။
- ❖ ရောဂါလက္ခဏာများပေါ်ပေါက်ပါက လုံလောက်စွာအနားယူခြင်း၊ အရည်များများသောက်သုံးခြင်း၊ ကိုယ်ပူချိန်မြင့်မားပါက ရေပတ်တိုက်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပါသည်။

**မိမိတွင် တုပ်ကွေးရောဂါလက္ခဏာများဖြစ်ပွားပါက ဆေးရုံ/ဆေးခန်းတို့တွင် ကုသမှုခံယူပါ။**

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

### ရေးမြို့နယ်၌ အဖျားရောဂါဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကျောင်းတက်ပျက်ကွက်မှုအပေါ် တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရေး ဇူလိုင် ၂၆

မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့နယ် နှင်းစုံကျေးရွာအုပ်စု ဘီဆိုင်ကျေးရွာ အ.မ.က ကျောင်း၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၆ ဦးခန့် အဖျားရောဂါဖြင့် ကျောင်းတက်ပျက်ကွက်လာသည့်အတွက် ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးကျော်အောင်သို့က မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးထံသို့ ဇူလိုင် ၂၆ ရက်က ဆက်သွယ်သတင်းပို့လာခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနထံမှ သိရသည်။

ကနဦးသတင်းအရ အာယုတောင်ကျေးလက်ဦးစီးဌာနမှ ကျန်းမာရေးမှူး ဦးစန်းအောင်နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းနှစ်ဦးတို့က ရှေ့ပြေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ မြေပြင်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်ကုသရေးဦးစီးဌာနထံသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းရာတွင် “အခုလို ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ အဖျားရောဂါနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးနေပါတယ်။ လက်ရှိအခြေအနေအထိ အဖျားရောဂါနဲ့ ဆိုင်တဲ့ရောဂါအမျိုးအမည်ကို အတည်ပြု မပြောကြားနိုင်သေးပါဘူး” ဟု တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

ရေးမြို့နယ် (ရေး)

### မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီ အငြိမ့်ပြိုင်ပွဲ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကြီးမှူးကျင်းပသော မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီ အငြိမ့်ပြိုင်ပွဲကို ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့များတွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်လိုသော အငြိမ့်အဖွဲ့များအနေဖြင့် ပြိုင်ပွဲဝင်လျှောက်လွှာများကို အောက်ပါလိပ်စာများတွင် ထုတ်ယူ၍ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် ၁ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

**ရန်ကုန်မြို့**  
ဟံသာဝတီအပိုင်းထိပ်၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားဝင်းဘေးရှိ 4TV Main Showroom

**မန္တလေးမြို့**  
အခန်းနံပါတ်(D-206)၊ ရွှေဖြူပလာဇာ၊ ဒုတိယထပ်၊ ၃၃လမ်းနှင့်ဇေတိကလမ်းထောင့်၊ ၇၇လမ်းနှင့် ၇၈လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်

### ဗျာပုံမြို့ရှိ စာသင်ကျောင်းများတွင် တုပ်ကွေးရောဂါကာကွယ်နိုင်ရေး အသိပညာပေး

ဗျာပုံ ဇူလိုင် ၂၆

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ဗျာပုံမြို့ပေါ်ရှိ စာသင်ကျောင်းများတွင် H1N1 ဝိုင်းရပ်တုပ်ကွေးရောဂါ ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် အသိပညာပေး ဆွေးနွေးဟောပြောပွဲကို ဇူလိုင် ၂၆ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက အ.ထ.က (၂) ကျောင်းခန်းမ၌ ကျောင်းကျန်းမာရေးဌာန အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒေါက်တာသန်းဇင်နှင့် ကျန်းမာရေးဦးစီးအရာရှိ ဒေါက်တာမောင်မောင်စန်းနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးတိုးဝင်း၊ ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတစ်ဦးဦးတွင် ဖျားခြင်း၊ တုပ်ကွေးရောဂါလက္ခဏာ ဖြစ်ခြင်းများ တွေ့ရှိပါက သတိမှတ်ထားသည့် သီးသန့်အခန်းတွင် ထားရှိပြီး ပါးစပ်၊ နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်စေပြီး ကျန်းမာရေးဌာနသို့ လျင်မြန်စွာ အကြောင်းကြားရန်နှင့် လိုက်နာရမည့် ညွှန်ကြားချက်များကို တိကျစွာလိုက်နာ၍ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက မိမိတို့ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ မိဘပြည်သူများအား ထပ်ဆင့် အသိပေးဟောပြောပေးစေလိုကြောင်းတို့ကို ကျန်းမာရေးဦးစီးအရာရှိက ပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ချမ်းသာ

### ပလက်ဝမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များ၌ H1N1 တုပ်ကွေးရောဂါအကြောင်း အသိပညာပေး

ပလက်ဝ ဇူလိုင် ၂၆

ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့၌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး၊ မြို့မရဲစခန်းမှူးနှင့် တိ/မွေးကုဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းပြီး ဇူလိုင် ၂၅ ရက်က မြို့မရပ်ကွက် မိုးလုံလေလုံ အားကစားရုံ၌ H1N1တုပ်ကွေးရောဂါအကြောင်း အသိပညာပေး ဟောပြောသည်။

ချင်းပြည်နယ် မတူပီမြို့နယ်၌ H1N1တုပ်ကွေးဖြစ်ပွားသည့် အတွက် မိမိတို့ပလက်ဝမြို့နယ်နှင့် ထိစပ်နေပါကြောင်း၊ ယင်းကြောင့် မိမိတို့မြို့နယ်တွင် ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးကျော်မျိုးနိုင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီးက အဆိုတော်တုပ်ကွေးရောဂါလက္ခဏာများကို ရှင်းလင်းဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

## ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားမှုသတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၁။ ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၀၆ ခုနှစ်မှ စတင်ကျရောက်ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ၂၀၁၆ခုနှစ် ထိစုစုပေါင်း (၁) ကြိမ် ကျရောက်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၂။ (၁၆-၇-၂၀၁၇) ရက်မှစ၍ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ်ခရိုင်၊ ထားဝယ်မြို့၊ ဝဲကျွန်းထိန်သစ်ရပ်ကွက်ရှိ ကြက်မွေးမြူရေးခြံတွင် ကြက်များ စတင်သေဆုံးခဲ့သောကြောင့် ရောဂါနမူနာ ပစ္စည်းများကို ရန်ကုန်မြို့ တိရစ္ဆာန်ရောဂါ ရှာဖွေစစ်ဆေးရေးဓာတ်ခွဲခန်းတွင် မော်လီကျူးလာနည်း (RT-PCR & Real Time PCR) ဖြင့် စစ်ဆေးခဲ့ရာ Influenza Type A Positive ၊ H5 Positive ၊ N1 Positive ဖြစ်ကြောင်းကို (၂၃-၇-၂၀၁၇) ရက်တွင် အတည်ပြုနိုင်ခဲ့ပြီး ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါ ကျရောက်ဖြစ်ပွားမှုကို ကမ္ဘာတိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးအဖွဲ့သို့ ကနဦးသတင်းပေးပို့ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၃။ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုအား လျင်မြန်စွာထိန်းချုပ်နိုင်ရန်အတွက် ရောဂါဖြစ် တိရစ္ဆာန်များ ရှင်းလင်းဖယ်ရှားခြင်းနှင့် ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှု ထိန်းချုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဦးစီးဌာနမှ ပညာရှင်များ၊ ဒေသဆိုင်ရာ ကူးစက်ရောဂါထိန်းချုပ်ရေး အဖွဲ့များနှင့် တာဝန်ရှိသူများပူးပေါင်း၍ ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးစီမံချက်ပါ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၄။ အခြားသော တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များရှိ ကြက်၊ ငှက်များတွင် သာမက လူသို့ ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါကူးစက်မှုမရှိစေရန်အတွက် အောက်ပါ အချက်အလက်များအား လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် အသိပေးအပ်ပါသည်-

- (က) ဆောင်းခိုငှက်များနှင့် အိမ်မွေးကြက်၊ ငှက်၊ ဘဲ၊ ငှက်များ ဆက်စပ်ထိတွေ့မှုမရှိစေရေး ဂရုပြုဆောင်ရွက်ရန်။
- (ခ) ကြက်၊ ဘဲ၊ ငှက်စသည့် ကြက်ငှက်မွေးမြူရေးခြံများ၏ ဇီဝလုံခြုံရေးကို အထူးဂရုပြုဆောင်ရွက်ရန်။
- (ဂ) ကြက်ငှက်မွေးမြူရေးခြံများနှင့် ကြက်ဘဲအရှင်ဈေးများတွင် ပိုးသတ်သန့်စင်ခြင်းလုပ်ငန်းကို စနစ်တကျဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ခြံပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးနှင့် မွေးမြူရေးခြံသုံး ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းခြင်း ပုံမှန်ပြုလုပ်ရန်။

(ဃ) ကြက်မွေးမြူရေးခြံအတွင်းသို့ ဝင်ပါက နှာခေါင်းစည်း၊ လက်အိတ် စသည့် အကာအကွယ်ပစ္စည်းများ စနစ်တကျဝတ်ဆင်ရန်၊ ကြက်ငှက်များကို ကိုင်တွယ်ပြီးတိုင်း၊ ကြက်ခြံထွက်သည့်အခါတိုင်း ဆပ်ပြာဖြင့် လက်ဆေးခြင်း၊ တစ်ကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်ခြင်း များဆောင်ရွက်ရန်။

(င) ကြက်၊ ငှက်၊ အသား၊ ဥ စသည်တို့ကို သေချာစွာ ချက်ပြုတ်ပြီးမှ စားသုံးရန်။

(စ) ကြက်ငှက်များ ရုတ်တရက်သေဆုံးကြောင်း သိရှိရပါက နီးစပ်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်တို့သို့ ချက်ချင်းသတင်းပို့ရန်။

(ဆ) ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနှင့် ရောဂါစူးစမ်းရှာဖွေခြင်း လုပ်ငန်းများတွင် သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရန်။

မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန  
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန





# မွမ်ဘိုင်းတွင် လေးထပ်လူနေအဆောက်အအုံပြိုကျ၊ လူ ၁၂ ဦးသေဆုံး



မွမ်ဘိုင်း ဇူလိုင် ၂၆

အိန္ဒိယနိုင်ငံ မွမ်ဘိုင်းမြို့တွင် လူနေအဆောက်အအုံတစ်လုံး ပြိုကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လက်ရှိအချိန်တွင် သေဆုံးသူ စုစုပေါင်း ၁၂ ဦး ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း အာဏာပိုင်များက ဇူလိုင် ၂၆ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

မွမ်ဘိုင်းမြို့ မြောက်ပိုင်းရှိ လူနေလေးထပ်အဆောက်အအုံတစ်လုံး ယမန်

နေ့ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၀ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ပြိုကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ အဆိုပါ အဆောက်အအုံတွင် အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၁၅၈ နေထိုင်လျက်ရှိကြောင်း၊ လူ ၁၀ ဦးကျော်မှာ ပြိုကျမှုအဆောက်အအုံအတွင်း ပိတ်မိနေသေးကြောင်း သိရသည်။

အဆောက်အအုံ ပြိုကျမှုသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် မကြာခဏဖြစ်ပွားသော ကိစ္စဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ပြိုကျရသည့်

ဒဏ်ရာရရှိသူများကို ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ထားကြောင်းနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။ အဆောက်အအုံပြိုကျသည့် အကြောင်းရင်းကို မသိရသေးကြောင်း သိရသည်။

အဆောက်အအုံ ပြိုကျမှုသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် မကြာခဏဖြစ်ပွားသော ကိစ္စဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ပြိုကျရသည့်

အကြောင်းရင်းများမှာ အဆောက်အအုံများ အိုဟောင်းနေခြင်း၊ ရာသီဥတုဆိုးရွားခြင်းနှင့် တည်ဆောက်မှုပိုင်းတွင် စံချိန်မပြည့်မီခြင်းတို့ကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သော ၂၀၁၆ ခုနှစ် တစ်နှစ်တည်းတွင် မွမ်ဘိုင်းမြို့၌ အဆောက်အအုံလေးလုံး ပြိုကျခဲ့ပြီး လူပေါင်း ၂၇ ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း စစ်တမ်းများအရ သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

## အမေရိကန်စစ်သင်္ဘောက အီရန်သင်္ဘောအား သတိပေးပစ်ခတ်

ဝါရှင်တန် ဇူလိုင် ၂၆

အမေရိကန်ရေတပ်စစ်သင်္ဘောသည် ယမန်နေ့က ပင်လယ်ကွေ့အတွင်းသွားလာနေစဉ် ၎င်းအနီးသို့ ချဉ်းကပ်လာသော အီရန်နိုင်ငံမှ သင်္ဘောတစ်စင်းကို သတိပေး ပစ်ခတ်မှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

အမေရိကန်မိုးကြိုးလက်နက်အမည်ရှိ စစ်သင်္ဘောသည် ပင်လယ်ကွေ့ကို ဖြတ်သန်းနေစဉ် အီရန်နိုင်ငံမှ သင်္ဘောတစ်စင်းသည် ၁၄၀ မီတာအနီးထိကပ်လာသောကြောင့် ထိုသို့ သတိပေးပစ်ခတ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့မှ အမည်မဖော်လိုသူ တစ်ဦးကပြောခဲ့သည်။

အနီးသို့ ကပ်လာသော အီရန်သင်္ဘောနှင့် အဆက်အသွယ်ရရှိရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော်လည်း တုံ့ပြန်မှုမရှိသဖြင့် သတိပေးပစ်ခတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ပစ်ခတ်မှုအပြီးတွင် အီရန်သင်္ဘောမှာ အနီးဝန်းကျင်ပင်လယ်ပြင်တွင် ရပ်တန့်သွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ဆင်ဟွာ)

## ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုကူညီရေးရန်ပုံငွေယာဉ် တိုက်ခိုက်ခံရ

မက္ကဆီကိုစီးတီး ဇူလိုင် ၂၆

မက္ကဆီကိုအစိုးရ၏ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုကူညီရေး ရန်ပုံငွေယာဉ်ကို သယ်ဆောင်လာသည့် ယာဉ်တစ်စီးမကြာသေးမီက လူယက်တိုက်ခိုက်မှုခံခဲ့ရကြောင်း သတင်းများတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ယာဉ်သည် မက္ကဆီကိုနိုင်ငံတောင်ပိုင်း ဂူရီယိုပြည်နယ်ရောက်ရှိစဉ် လူယက်တိုက်ခိုက်မှုခံခဲ့ရသဖြင့် ရဲဝန်ထမ်းငါးဦးနှင့် ဘဏ်ဝန်ထမ်းနှစ်ဦးတို့သေဆုံးခဲ့ကြောင်း၊ တစ်ဦးတည်းကျန်ရှိခဲ့သည့် ဒဏ်ရာရဘဏ်ဝန်ထမ်းက ရဲတပ်ဖွဲ့သို့ သတင်းပေးပို့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ပုံငွေသယ်ဆောင်လာသည့်ယာဉ်သည်တောင်ကြားလမ်းထဲမှ ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်နေစဉ်တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း တိုက်ခိုက်သူများက ဒေါလာ ၅၅၀၀၀ ကို လူယက်ထွက်ပြေးသွားကြောင်း သိရသည်။ မည်သည့်အဖွဲ့က တိုက်ခိုက်သွားကြောင်းနှင့် တိုက်ခိုက်မှုတွင် မည်သူတွေပါဝင်ခဲ့သည်ကို ယခုချိန်ထိ မသိရသေးချေ။

အဆိုပါကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာတို့က စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများကို ဖမ်းဆီးနိုင်ခြင်းမရှိသေးကြောင်း သိရသည်။

အစိုးရသည် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုကူညီရေး ကူညီရန်စီမံကိန်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ပြည်သူလူထု၏အဆင့်အတန်းကို မြှင့်တင်ရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

## မြောက်ကိုရီးယားမှတရုတ်သို့ သံတင်ပို့မှု ယခင်နှစ်ထက် နှစ်ဆများပြားလာ

ပေကျင်း ဇူလိုင် ၂၆

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ တရုတ်နိုင်ငံသို့တင်သွင်းသည့် သံပမာဏသည် လွန်ခဲ့သောတစ်နှစ်အကြာက တင်သွင်းခဲ့သည့်ပမာဏထက်နှစ်ဆခန့် များပြားလာကြောင်း အင်န်အိတ်ချ်ကေသတင်းတစ်ရပ်တွင်ဖော်ပြထားသည်။

တရုတ်နိုင်ငံအကောက်ခွန်အာဏာပိုင်များက တရုတ်နိုင်ငံသည် ဇွန်လအတွင်းက မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ ဒေါ်လာ ၁၀ ဒသမ ၅ သန်းတန်ဖိုးခန့်ရှိသည့် သံများဝယ်ယူခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဝယ်ယူမှုပမာဏသည် ပြီးခဲ့သည့်နှစ် ဇွန်လက ဝယ်ယူခဲ့သည့်ပမာဏနှင့်နှိုင်းယှဉ်လျှင် ၁၃၀% မှာ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ကျဆင်းသွားကြောင်း အာဏာပိုင်များက ဆိုသည်။

သို့သော် ဇွန်လလမှစ၍ တစ်လလျှင်စီတင်သွင်းမှုပမာဏကို မှတ်တမ်းအရ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် များပြားလာလျက်ရှိကြောင်း အကောက်ခွန်အာဏာပိုင်များက ပြောကြားခဲ့သည်။ ပထမနှစ်ဝက်အတွင်း သံတင်သွင်းမှုမှာ တန်ဖိုးအားဖြင့် ဒေါ်လာ ၈၆ သန်းဖိုးအထိ ရှိသွားပြီး ယခင်နှစ်၏ ပထမနှစ်ဝက်က တင်သွင်းခဲ့သည့်ပမာဏထက် ၂ ဒသမ ၄ ဆခန့်ပိုများနေကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

မြောက်ကိုရီးယားထံမှ သံများဝယ်ယူမှုကို ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ၏ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများအရ ပိတ်ပင်ထားဆီးမှုများ ပြုလုပ်ထားသော်လည်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုသည် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဝင်ငွေရရှိရေးရည်မှန်းချက်အရ ဝယ်ယူရသည်ဆိုပါက ယင်းဝယ်ယူမှုအပေါ်ခွင့်ပြုထားကြောင်း သိရသည်။

(အင်န်အိတ်ချ်ကေ)



## အာဖဂန်နိတ်ပွဲများပြင်းထန်လျက်ရှိပြီး အာဖဂန်တပ်ဖွဲ့ဝင်အယောက် ၃၀ ကို တာလီဘန်တို့ကသတ်ဖြတ်

ကန်ဒဟာ ဇူလိုင် ၂၆

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ ကန်ဒဟာတောင်ပိုင်းပြည်နယ်တွင် စစ်အခြေစိုက်စခန်းကို ပစ်မှတ်ထားလျက်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် တိုက်ခိုက်မှုအတွင်း တာလီဘန်စစ်သွေးကြွများက အာဖဂန်တပ်ဖွဲ့ဝင်အယောက် ၃၀ ကို သတ်ဖြတ်သွားခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်မှပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူတစ်ဦးက ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တွင် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အာဖဂန်နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင်တိုက်ပွဲများ အကြီးအကျယ်ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်။ ကန်ဒဟာမှာစစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ပြောရေး

ဆိုခွင့်ရှိသူ ဆက်ဒစ်အီဆာက တာလီဘန်တို့သည် ကန်ဒဟာမြို့မြောက်ပိုင်းရှိ ခါကရစ်ဒေသရှေ့တန်းကင်းစခန်းကို ညသန်းခေါင်အချိန်တွင်ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြပြီး ကင်းစခန်းကိုအပိုင်စီးကာ စစ်လက်နက်များနှင့် မော်တော်ယာဉ်များကို သိမ်းဆည်းရယူခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

တိုက်ပွဲများအရှိန်အဟုန်ပြင်းထန်စွာဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးသည့်နောက်တွင် တပ်မတော်ဘက်မှတပ်ဖွဲ့ဝင် အယောက် ၃၀ ကျဆုံးခဲ့ပြီး အများအပြား ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ၎င်းကပြောသည်။ အမြောက်

တပ်ရင်း ၂၀၅ မှ တပ်မှူးဂျန်အီမန်နာဇာက အသေအပျောက် အရေအတွက်နှင့် ပတ်သက်၍ ငြင်းဆိုလျက်ရှိပြီး စစ်သွေးကြွများကို ပြန်လည်တွန်းလှန်တိုက်ခိုက်သွားရန် စစ်တပ်များထပ်မံရောက်ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အာဖဂန်နိုင်ငံတစ်ဝန်းတိုက်ပွဲများ ပိုမိုပြင်းထန်လာလျက်ရှိပြီး နိုင်ငံအတွင်းရှိ နေရာအများအပြားတွင် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာတည်ငြိမ်မှုများ ယိုယွင်းလာပြီး ရက်အနည်းငယ်အတွင်း ကန်ဒဟာမြောက်ပိုင်းကင်းစခန်းကို တာလီဘန်တို့၏ တိုက်ခိုက်မှုဝင်ရောက်လာခဲ့ခြင်း

ဖြစ်သည်။

ကဘူးလ်မြို့တော်အတွင်းရှိ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများအား ပစ်မှတ်ထားသည့်တိုက်ခိုက်မှုလည်း အပါအဝင် ဖြစ်သည်။

တိုက်ပွဲများ ပြင်းထန်နေချိန်တွင် အာဖဂန်သို့ နောက်ထပ်တပ်ဖွဲ့ဝင်လေးထောင်ခန့်ကျော်ကို ပို့ဆောင်မည့် အမေရိကန်သည် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများအတွက် ၎င်း၏ နည်းဗျူဟာအသစ်တစ်ရပ်ကို ကြေညာရန် လုပ်ဆောင်နေဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(ရိုက်တာ)





# ပြည်သူတွေကို အံ့အားသင့်စေခဲ့သည့် ပြင်သစ်သမ္မတမက်ခရွန်၏ ဘတ်ဂျက်လျှော့ချမှု

## ကလျာမိုးမြင့်

ပြင်သစ်နိုင်ငံရဲ့သမ္မတမက်ခရွန်ဟာ သုံးလတာအတွင်းမှာ နာမည်ဂုဏ်သတင်း ကျဆင်းလာနေတာကို တနင်္ဂနွေနေ့က ပြင်သစ်သတင်းစာတစ်စောင်မှာ ရိုက်နှိပ်ဖော်ပြခဲ့တဲ့ ဆန္ဒမရလဒ်တွေက ဖော်ပြနေပါတယ်။ တပ်မတော်၊ အိုးအိမ်နေရာချထားမှု အကျိုးအမြတ်ကိစ္စများနဲ့ အမျိုးသမီးများကို ထောက်ခံအားပေးတဲ့အဖွဲ့အစည်းတွေကို ထိခိုက်စေခဲ့တဲ့ ဘတ်ဂျက်လျှော့ချမှုက မက်ခရွန်ရဲ့ ကောင်းသတင်းကျော်ကြားမှုကို တဖြည်းဖြည်းနဲ့ မှေးမှိန်လာစေတဲ့အတွက် ပြင်သစ်သမ္မတအဖြစ် ဝင်ရောက်လာတဲ့ မက်ခရွန်ရဲ့ ချိမြန်တဲ့ခရီးစဉ်ဟာ အဆုံးသတ်တော့မှာလားလို့ နိုင်ငံရေးသုံးသပ်သူအချို့က ဝေဖန်လာကြပါတယ်။

JDD သတင်းစာမှာ ဖော်ပြခဲ့တဲ့ ဆန္ဒမရလဒ်တွေအရ ဇူလိုင်လအတွင်းမှာ ပြင်သစ်နိုင်ငံရဲ့ပြည်သူ ၅၄ ရာခိုင်နှုန်း လောက်သာလျှင် မက်ခရွန်ရဲ့ဆောင်ရွက်ချက်တွေအပေါ်မှာ ကျေနပ်မှုရှိခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ဇူလိုင်လအတွင်းက ပြည်သူ့ဆန္ဒသဘောထား ကောက်ယူမှုရလဒ်ဟာဆိုရင် ၆၄ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်တဲ့အတွက် လူထုထောက်ခံမှုဟာ သိသိသာသာကျဆင်းလာတာကို တွေ့မြင်နေရပါတယ်။

သမ္မတအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပြီးတဲ့ စောင့်ကြည့်ကာလသုံးလအတွင်းမှာ မက်ခရွန်ရဲ့နာမည် ဂုဏ်သတင်း ကျဆင်းလာမှုဟာ ၁၉၉၅ ခုနှစ်က သမ္မတအဖြစ် တာဝန်ယူခဲ့တဲ့ ဂျက်စ်ချီရက်ထက်တောင် ပိုပြီးအခြေအနေဆိုးရွားနေတယ်ဆိုတာကို သတင်းစာထဲမှာ ရေးသားဖော်ပြထားပါတယ်။

မက်ခရွန်ရဲ့သမ္မတအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်မှုကာလအတွင်းမှာ ပြည်သူလူထုအတွက်အသုံးပြုနေတဲ့ စရိတ်စကကုန်ကျမှုကိုသက်သာစေဖို့အတွက် အသုံးစရိတ် ဒေါ်လာဘီလီယံ ၆၀ လျှော့ချဖို့ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လုပ်ဆောင်ခဲ့တာနဲ့ပတ်သက်ပြီး အခြင်းပွားစရာကိစ္စတွေ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပါတယ်။

### စစ်အသုံးစရိတ်လျှော့ချမှု

ပြီးခဲ့တဲ့ ရက်ပိုင်းအတွင်းမှာ ကာကွယ်ရေးအတွက် အသုံးပြုနေတဲ့ ဘဏ္ဍာငွေထက်မန ယူရိုငွေသန်း ၈၅၀ ကို လျှော့ချပစ်လိုက်တဲ့ မက်ခရွန်ရဲ့ အံ့အားသင့်ဖွယ်လုပ်ရပ်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နဲ့ မက်ခရွန်တို့အကြား မကျေမလည်ဖြစ်မှုတွေ ဖြစ်ခဲ့ရပြီးတော့မှာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ဟာ ရာထူးကနေနုတ်ထွက်သွားခဲ့ပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က ဖော်ပြခဲ့တဲ့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုလ်ချာပီဝီရီ ဒီပီလီရာရဲ့ နုတ်ထွက်စာထဲမှာ ၎င်းက ပြင်သစ်နိုင်ငံနဲ့ ပြင်သစ်ပြည်သူတွေကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ဖို့ဟာ မရှိမဖြစ်လိုအပ်တဲ့ ကိစ္စဖြစ်ပြီး ခုလိုအခြေအနေမျိုးမှာ ၎င်းအနေနဲ့ ကာကွယ်ရေးအင်အားစုတွေကို ရေရှည်စီမံကွပ်ကဲ သွားဖို့ ဘယ်လိုမှ မဖြစ်နိုင်တော့ဘူး လို့ ပြောခဲ့ပါတယ်။

အသုံးစရိတ်လျှော့ချမှုတွေကို ပြီးခဲ့တဲ့ရက်သတ္တပတ်က ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးက ထုတ်ဖော်ကြေညာခဲ့တာဖြစ်ပြီး

မက်ခရွန် က အတည်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့တာပါ။ အသက် ၃၉ နှစ် သာရှိသေးတဲ့အပြင် တပ်မတော်ထဲမှာရော ၁၉၉၀ ခုနှစ်မှာ ဇာတ်သိမ်းလိုက်တဲ့ မဖြစ်မနေစစ်မှုထမ်းခြင်းကိုပါ ဆောင်ရွက် ခဲ့ရဖူးခြင်းမရှိတဲ့ ပထမဦးဆုံးသော သမ္မတဖြစ်သူ မက်ခရွန်က စစ်အသုံးစရိတ်ကို ယူရို သန်း ၈၅၀ လျှော့ချလိုက်တဲ့အခါ မက်ခရွန်ရဲ့ LREM ပါတီထဲက နိုင်ငံရေးသမားအချို့ကလည်း အဲဒီဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ်မှာ ဝေဖန်ကန့်ကွက် ပြောဆိုခဲ့ကြ ပါတယ်။

ဘတ်ဂျက်အကျပ်အတည်းကာလမှာ စစ်အသုံးစရိတ်ကို လျှော့ချဖို့ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးရဲ့ အဆိုပြုချက်ဟာ ဘယ်လိုမှ လက်ခံနိုင်စရာမရှိဘူး။ ယနေ့ ပြင်သစ်နိုင်ငံအပေါ်မှာ ကျရောက်နေတဲ့ ခြိမ်းခြောက်မှုအန္တရာယ်မျိုးစုံကနေ ပြင်သစ်နိုင်ငံ သားတွေကို ကာကွယ်ပေးဖို့လိုအပ်နေတဲ့အချိန်မှာ ခုလိုလွယ်လွယ်နဲ့ဆုံးဖြတ်လို့မရဘူးလို့ နိုင်ငံရေးဝေဖန်သုံးသပ်သူအချို့က မှတ်ချက်ချခဲ့ပါတယ်။

သို့သော်လည်း ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဖလောရင်စီပီလီ ကတော့ စီးပွားရေးအရ ယခုလိုဆောင်ရွက်မှုဟာ ၂၀၁၇ခုနှစ်အတွက် ကာကွယ်ရေးအင်အားစုများရဲ့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအပေါ်မှာ ထိခိုက်မှုမရှိသလို လာမည့်နှစ်တွေမှာ ကာကွယ်ရေးအသုံးစရိတ်ကို တိုးပွားလာအောင် လုပ်ဆောင်မယ်ဆိုတဲ့ ကတိပေးအပ်မှုကိုလည်း ဆက်လက်စောင့်ထိန်းသွားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်လို့ ပြောကြားခဲ့တာကို တနင်္ဂနွေနေ့ထုတ် ဂျေဒီဒီ သတင်းစာထဲမှာ ဖော်ပြထားပါတယ်။ သမ္မတမက်ခရွန်အနေနဲ့ လာမည့် ၂၀၂၅ ခုနှစ်မှာ ကာကွယ်ရေးအတွက်သုံးစွဲမှုကို GCP ရဲ့ နှစ်ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးပွားလာအောင် ဆောင်ရွက်မယ်လို့ ပေးခဲ့တဲ့ကတိကို ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးက ရည်ညွှန်းလိုက်တာပါ။

ဒါ့အပြင် အဓိက စစ်လက်နက်ပစ္စည်းအစီအစဉ်တွေကို ချောမွေ့အောင် လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြင့် ဘတ်ဂျက်ချိန်ညှိမှုတွေကို လုပ်ဆောင်သွားမယ်လို့လည်း ၎င်းကဖြည့်စွက် ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

### အိမ်ရာအကျိုးခံစားခွင့်လျှော့ချမှု

နောက်ထပ်လုပ်ဆောင်လိုက်တဲ့ လျှော့ချမှုကတော့ အိမ်ရာအကျိုးခံစားခွင့် ဖြစ်ပါတယ်။ အိမ်ရာအကျိုးခံစားခွင့်တောင်းခံသူတစ်ဦးချင်းစီကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ

ကစတင်ပြီး တစ်လကိုယူရို ငါးဒေါ်လာလျှော့ချသွားမှာ ဖြစ်တယ်လို့ အစိုးရက ပြီးခဲ့တဲ့စနေနေ့က Franca 2 ရုပ်မြင်သံကြားချိန်းနယ်မှာ ဖော်ပြခဲ့တာပါ။ သို့သော်လည်း အိမ်ရာအကျိုးခံစားခွင့် လုံးဝဆုံးရှုံးသွားမှာမဟုတ်ဘူးလို့ စိုးရိမ်နေမှုတွေအပေါ်မှာ နှစ်သိမ့်တဲ့အနေနဲ့ ဖော်ပြထားပါတယ်။

အိမ်ခြံမြေအကျိုးအမြတ် လျှော့ချခံရမှုမှာ တစ်လကို ယူရို ၂၂၅ ဒေါ်လာရရှိတဲ့ ကျောင်းသားပေါင်း ရှစ်သိန်းခန့် ပါဝင်နေပြီး အဲဒီအထဲက ကျောင်းသားအချို့ဟာ ဒီကိစ္စနဲ့ ပတ်သက်ပြီး မကျေနပ်ဖြစ်မှုတွေကို တွစ်တာပေါ်မှာ ရေးသားဖော်ပြခဲ့ကြပါတယ်။ အစိုးရအဖွဲ့ကတော့ အိမ်ခြံမြေအကျိုးခံစားခွင့် လျှော့ချဖို့ဆုံးဖြတ်ချက်ကို သမ္မတ ဖရန်ဆွာဟော်လန်း လက်ထက်မှာကတည်းက ဆုံးဖြတ်ခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ယခင်သမ္မတ အဆက်ဆက်တွေကတည်းက အိမ်ခြံမြေအကျိုးခံစားခွင့်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ လျှော့ချမှုတွေလုပ်ဖို့ မကြာခဏ

စီစဉ်ခဲ့ကြပေမယ့် လက်တွေ့ကျင့်သုံးနိုင်ခြင်း မရှိဘူး။ ပါလီမန်လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒမရအဆုံးအဖြတ်နဲ့ ဒါကိုအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမယ်လို့ ပြည်သူ့ရေးရာနှင့် ငွေစာရင်းဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး ဂီရယ်ဒါမနင်က ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဆိုရှယ်လစ်ဝါဒီသမားတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ခရစ်ရှန် အက်ကာတ် ကတော့ တစ်နှစ်မှာ ယူရိုငွေသန်း ၆၀ လျှော့ချမယ်ဆိုတဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ဟာ ယခင်အစိုးရအဆက်ဆက်ရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်မဟုတ်ဘဲ ၎င်းတို့ရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်သက်သက်သာဖြစ်တယ်လို့ ချေပပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။

### အမျိုးသမီးများ၏ရပိုင်ခွင့်ကို လျှော့ချမှု

အမျိုးသမီးများရဲ့ အခွင့်အရေး ရပိုင်ခွင့်အတွက် ခွဲဝေသတ်မှတ်ပေးထားတဲ့ အသုံးစရိတ်ဟာလည်း လျှော့ချမယ်အထဲမှာ ပါဝင်နေပါတယ်။ အမျိုးသမီးတွေရဲ့ ရပိုင်ခွင့်အတွက် သတ်မှတ်ထားတဲ့ အသုံးစရိတ်ကို ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းလောက် အထိ လျှော့ချသွားနိုင်တဲ့အတွက် အမျိုးသမီးဝါဒကို ထောက်ခံအားပေးတဲ့အုပ်စုတွေအနေနဲ့ စိုးရိမ်ပူပန်မှု မြင်တက်နေတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဒီလိုလျှော့ချလိုက်ရင် အမျိုးသမီးတွေရဲ့ ရပိုင်ခွင့်အတွက် သုံးစွဲနေတဲ့ဘတ်ဂျက်ဟာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှာ ယူရိုငွေ ၂၉ ဒသမ ၆ သန်းရှိခဲ့ရာကနေ လျော့နည်းသွားပြီး ယူရို ၂၀ဒသမ ၁ သန်းသာရှိတော့မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မူလကသုံးစွဲနေတဲ့ အမျိုးသမီးတွေရဲ့ ရပိုင်ခွင့်အသုံးစရိတ်ဟာ နိုင်ငံတော်ဘတ်ဂျက်တစ်ခုလုံးရဲ့ ၀ ဒသမ ၀၀၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ တနင်္လာနေ့က အမျိုးသမီးများရဲ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဟောင်း လောရင်ရိုစီနောက ပြင်သစ်ဝန်ကြီးချုပ်အက်ဒေါ့ဒ် ဖီလစ်ပိတ်သို့ အသုံးစရိတ်လျှော့ချမှုနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြန်စဉ်းစားသုံးသပ်ပေးဖို့ အိတ်ဖွင့်ပေးစာတစ်စောင် ရေးသားပေးပို့ခဲ့ပါတယ်။ အလားတူ အမျိုးသမီးတွေကို အကြမ်းဖက်မှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဆောင်ရွက်နေတဲ့ ဥရောပအဖွဲ့အစည်းမှာ ကိုယ်စားလှယ်ချုပ် မာရီလင်းဘဲလ်အက်က ဒီလိုနေရာတွေမှာ အသုံးစရိတ်ကို လျှော့ချဖို့လုပ်နေတာဟာ ဘာမှအဓိပ္ပာယ်မရှိဘူးလို့ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

အားလုံးကို အံ့အားသင့်သွားစေခဲ့ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ဒီဇင်ဘာလအတွင်းက ပါရီမှာပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုအဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးများဖွဲ့ရပ်ကို တက်ရောက်ခဲ့ချိန်မှာတောင် မက်ခရွန်က ၎င်းဟာအမျိုးသမီးဝါဒကို ထောက်ခံအားပေးမှုဖြစ်တယ်လို့ ကြွေးကြော်ခဲ့ပါပေးတယ်။ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် မဲဆွယ်စည်းရုံးမှု ပြုလုပ်ခဲ့စဉ်အတွင်းမှာ အမျိုးသမီးတွေရဲ့ အခွင့်အရေးအတွက် အားတက်သရောထောက်ခံသူအဖြစ် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ကိုယ်စားပြုခဲ့တဲ့ ပြင်သစ်သမ္မတ မက်ခရွန်အနေနဲ့ ဒီလိုနေရာတွေမှာ အသုံးစရိတ်လျှော့ချဖို့ ဆုံးဖြတ်လိုက်ခြင်းဟာ အားလုံးကို အံ့အားသင့်သွားစေခဲ့ပါတယ်။ (အေအက်စ်ပီရိုက်တာ)

ဒါပေမယ့် ဆိုရှယ်လစ်ဝါဒီသမား တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ခရစ်ရှန်အက်ကာတ် ကတော့ တစ်နှစ်မှာ ယူရိုငွေ သန်း ၆၀ လျှော့ချမယ်ဆိုတဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ဟာ ယခင်အစိုးရ အဆက်ဆက်ရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်မဟုတ်ဘဲ ၎င်းတို့ရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက် သက်သက်သာဖြစ်တယ်လို့ ချေပပြောဆို

## လွတ်လပ်စွာကုန်သွယ်ခွင့် သဘောတူညီမှုရရှိအောင် အမေရိကန်နှင့်ပြတိုန်ဆောင်ရွက်မည်

### ဝါရှင်တန် ဇူလိုင် ၂၆

အမေရိကန်နှင့်ပြတိုန်အစိုးရအဖွဲ့တို့သည် ဥရောပသမဂ္ဂမှပြတိုန်ခွဲထွက်သွားခဲ့သည့် လွတ်လပ်စွာကုန်သွယ်ခွင့်အတွက်သဘောတူညီမှုရရှိရေးဆွေးနွေးသွားနိုင်ရန်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ စတင်ရန် သဘောတူညီခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ဝါရှင်တန်၌ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်ရေးနှင့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအဖွဲ့အစည်းအဝေးအပြီးတွင် အမေရိကန်ကုန်သွယ်ရေးကိုယ်စားလှယ်စာအုပ်ထုတ်လုပ်ရေး ကြေညာချက်ကိုထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေး၌ ပြတိုန်ကုန်သွယ်ရေးကိုယ်စားလှယ် လီရမ်ဇောက်စ်လည်း တက်ရောက်ခဲ့သည်။

လိုက်တီဇာက နှစ်နိုင်ငံလုံး၏ရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတမှုရှိသည့်ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုရရှိရေးပန်းတိုင်ကို အောင်မြင်စွာရောက်ရှိနိုင်ရေးအတွက် စောင့်မျှော်လျက်ရှိသည်ဟု ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သမ္မတဒေါ်နယ်ထရန်အစိုးရအဖွဲ့သည် ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ သာတူညီမျှမှုရရှိမှုများကို မှန်ကန်တည်မတ်စေရေးအတွက် ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အမေရိကန်အာဏာပိုင်များသည် မြောက်အမေရိက လွတ်လပ်စွာကုန်သွယ်မှုစာချုပ်ကို လာမည့်လတွင် ပြန်လည်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (အင်န်အိတ်ချ်ကေ)









# အိုးထရက်ဖိုင်၊ ရီနာတိုဆန်းချက်တို့ရဲ့ အနာဂတ်

ကွင်းလယ်တိုက်စစ်မှူးကောင်းတွေကို ရှာဖွေနေတဲ့ မန်ယူနည်းပြ မော်ရင်ဟိုကတော့ တိုက်စစ်မှာ အားပြည့်ဖို့အတွက် ဆယ်ကျော်သက် ကွင်းလယ်တိုက်စစ်မှူး ရီနာတိုဆန်းချက်ကို ခေါ်ယူဖို့ ကြိုးစားနေပြန်ပါတယ်။

တကယ်တော့ နည်းပြမော်ရင်ဟိုခေါ်ယူလိုနေတဲ့ ဆယ်ကျော်သက် လူငယ် ကွင်းလယ်တိုက်စစ်မှူးတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ရီနာတိုဆန်းချက်ဟာ ၁၉ နှစ်အရွယ်သာရှိသေးတဲ့ ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်ပါတယ်။

ဘိုင်ယန်မြူးနစ်က ရီနာတို ဆန်းချက်ကို ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၄၅ သန်း သတ်မှတ်ထားတယ်လို့ မီဒီယာတွေက ဖော်ပြနေပေမယ့် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်နည်းပြ အန်ဆယ်လော့ဘီကတော့ ထုတ်ရောင်းမှာ မဟုတ်ဘူးလို့ ဆိုနေပါတယ်။

ရီနာတို ဆန်းချက်ဟာ အသက် ကိုးနှစ်အရွယ်ကတည်းက ဘင်ဖီကာအသင်းကို ရောက်ရှိနေတဲ့သူဖြစ်ပြီး ဘင်ဖီကာ လူငယ်အသင်းမှာ ရွှေစွမ်းပြကစားနိုင်လို့ ဘင်ဖီကာ (B)အသင်းကို ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှာ ကစားခွင့်ရခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘောလုံးရာသီမှာတော့ ဘင်ဖီကာအသင်းကြီးကို ရောက်ရှိ ကစားခွင့်ရခဲ့ပြီး အိန္ဒိယမှာ ပွဲပေါင်း ၂၄ ပွဲ ဝါဝင်ကစားခဲ့ရာမှာ နှစ်ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် အားကစားမီဒီယာတွေကတော့ ရီနာတိုဆန်းချက်ကို ဘိုင်ယန်မြူးနစ်က ခေါ်ယူခဲ့ရာမှာ စုစုပေါင်း ကုန်ကျမှု ပေါင် သန်း ၈၀ နီးပါးကျသင့်ခဲ့တယ်လို့ ဆိုနေကြပါတယ်။

ဘိုင်ယန်မြူးနစ်မှာ ဝီဒယ်၊ ဂျေမီနို မာတီနက်စ်တို့ပြီးရင် ရီနာတိုဆန်းချက်က ကြားအများဆုံးပေးရတဲ့ ဘောလုံးသမားတစ်ဦးအဖြစ် ရပ်တည်နေပါတယ်။

ရီနာတိုဆန်းချက်ဟာ ဝေါ့တူအသင်းအတွက် ယူ-၁၅၊ ယူ-၁၆၊ ယူ-၁၇၊ ယူ-၁၉ နဲ့ ဝေါ့တူဂီ လက်ရွေးစင်အသင်းကြီးအတွက် စုစုပေါင်း ၅၂ ပွဲကစားပေးခဲ့ရာမှာ ဂိုးပေါင်း



ကွင်းလယ်တိုက်စစ်မှူးကောင်းတွေကို ရှာဖွေနေတဲ့ မန်ယူနည်းပြ မော်ရင်ဟိုကတော့ တိုက်စစ်မှာ အားပြည့်ဖို့အတွက် ဆယ်ကျော်သက် ကွင်းလယ်တိုက်စစ်မှူး ရီနာတိုဆန်းချက်ကို ခေါ်ယူဖို့ ကြိုးစားနေပြန်ပါတယ်။

လူငယ်ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်တာမို့ အိုးထရက်ဖိုင်ကွင်းကို အရောက်ခေါ်ယူနိုင်ရေး ကြိုးစားနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်ဟာလည်း လောလောဆယ်မှာ ရောင်းချဖို့ စိတ်ကူးမရှိပေမယ့် မီဒီယာတွေကတော့ ရီနာတိုဆန်းချက်က မန်ယူအသင်းကို ရောက်ရှိနိုင်တယ်လို့ ဖော်ပြနေကြပါတယ်။

လက်တွေ့မှာ မန်ယူရဲ့ အိုးထရက်ဖိုင်ကို ရောက်မရောက် သူတို့ရဲ့ အနာဂတ်ကို စောင့်ကြည့်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

## ကမ္ဘာ့ရေကူးပြိုင်ပွဲတွင် အဒမ်ပီရာတီ ကမ္ဘာ့စံချိန်သစ်တင်



ဟန်ဂေရီနိုင်ငံ ဘူဒါပတ်မြို့မှာ ဇူလိုင် ၂၅ ရက်က ကျင်းပခဲ့တဲ့ ကမ္ဘာ့ရေကူးပြိုင်ပွဲရဲ့ မိတာ ၅၀ ဖားကူးပြိုင်ပွဲမှာ ဂရိတ်ဗြိတိန် ရေကူးသမား အဒမ်ပီရာတီဟာ ကမ္ဘာ့ စံချိန်သစ် တင်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အဒမ်ပီရာတီဟာ ၂၀၁၅ ခုနှစ်က

ကျင်းပခဲ့တဲ့ ကမ္ဘာ့ရေကူးပြိုင်ပွဲရဲ့ မိတာ ၅၀ ဖားကူးပြိုင်ပွဲမှာလည်း ၂၆ ဒီဇင်ဘာ ၄၂ စက္ကန့်နဲ့ ကမ္ဘာ့စံချိန်သစ်တင်နိုင်ခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။ အခုပြိုင်ပွဲမှာတော့ ၂၆ ဒီဇင်ဘာ ၁၀ စက္ကန့်နဲ့ ကမ္ဘာ့စံချိန်သစ်ကို ထပ်တင်နိုင်ခဲ့ပြန်ပါတယ်။

အဒမ်ပီရာတီဟာ ဂျာမနီနိုင်ငံ တာလင်မြို့မှာ ၂၀၁၄ ခုနှစ်က ကျင်းပခဲ့တဲ့ ဥရောပချန်ပီယံရှစ် ရေကူးပြိုင်ပွဲမှာလည်း မိတာ ၅၀ ဖားကူးပြိုင်ပွဲမှာ ၂၆ ဒီဇင်ဘာ ၆၂ စက္ကန့်နဲ့ ဝီလ်စွဲခဲ့သူဖြစ်ပြီး အခုစံချိန်တွေကတော့ သူ့ပြိုင်ပွဲတစ်လျှောက် အကောင်းဆုံးစံချိန်ပဲဖြစ်ပါတယ်။

“ပြိုင်ပွဲ မဝင်ခင်ကတည်းက ကျွန်တော် ၂၀၁၅ ခုနှစ်က တင်ထားတဲ့ စံချိန်ကို ချိုးနိုင်ဖို့ ယုံကြည်စိတ် အပြည့် အဝရှိနေခဲ့တယ်။ အခုတော့ လက်တွေ့ ကြိုးစားပြနိုင်ပါပြီ။ ဆက်ပြီးတော့လည်း စံချိန်ချိုးနိုင်အောင် အားထုတ်သွားပါဦးမယ်” လို့ အဒမ်ပီရာတီက ပြောကြားသွားပါတယ်။



## ဆွမ်ဆီး ကွင်းလယ်ကစားသမား ဆီဂတ်ဆင်ကို အဲဗာတန်က ပေါင် ၄၅ သန်းဖြင့် ခေါ်မည်

ဆွမ်ဆီးအသင်းရဲ့ အိုင်စလန် ကွင်းလယ်ကစားသမား ဆီဂတ်ဆင်ကို ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၄၅ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူနိုင်ရေး အဲဗာတန်အသင်းက နီးစပ်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဆွမ်ဆီးအသင်းအနေနဲ့ ဆီဂတ်ဆင်ကို ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင်သန်း ၅၀ အထိ ရရှိလိုပေမယ့် အဲဗာတန်အသင်းက ပထမဦးစွာ ပေါင်သန်း ၄၀ သာ ပေးခဲ့ရာမှာ အခုလို ပေါင် ၄၅ သန်းအထိ တိုးပေးဖို့ သဘောတူခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

## မန်စီးတီးမှ အသက် ၁၇ နှစ်အရွယ် တိုက်စစ်မှူး ဆန်ချီအား ဒေါ့မွန်က ခေါ်ယူရန်ကြိုးစားနေ

မန်စီးတီးအသင်းမှ ဆယ်ကျော်သက် တိုက်စစ်မှူး ဂျာဒန်ဆန်ချီကို ဒေါ့မွန်အသင်းက ခေါ်ယူဖို့ ကြိုးစားနေတာမို့ စာချုပ်ချုပ်ဆိုဖို့ နီးစပ်နေပြီဖြစ်တယ်လို့ အားကစားမီဒီယာတွေက ဖော်ပြနေပါတယ်။

အသက် ၁၇ နှစ်သာ ရှိသေးတဲ့ ဆန်ချီဟာ ၂၀၁၅ ခုနှစ်က ဝက်ဖိုးဒ်အသင်းမှ မန်စီးတီးအသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ငါးသိန်းနဲ့ ရောက်ရှိလာခဲ့တဲ့ လူငယ်

ကစားသမားဖြစ်ပါတယ်။ ဆန်ချီက အင်္ဂလန်ဘောလုံးအသင်း အနာဂတ်အတွက် တောက်ပလာမယ့် ကြယ်ပွင့်တစ်ပွင့်အဖြစ် သတ်မှတ်ခံထားနေရသူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဆန်ချီကို ခေါ်ယူဖို့ စိတ်ဝင်စားနေတဲ့ အာဆင်နယ်နဲ့ စပါးအသင်းတွေကတော့ ဒေါ့မွန်ရဲ့ လှုပ်ရှားမှုကို စောင့်ကြည့်နေပြီး သူတို့ကလည်း ခေါ်ယူဖို့ အသင့်ရှိနေကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားနေပါတယ်။ မန်စီးတီး

အသင်းကြီးအတွက် ဘောလုံးသမားအပြောင်းအရွှေ့မှာ ငွေကြေး ကုန်ကျမှုများပြားနေတာမို့ ဆန်ချီကို ထုတ်ရောင်းဖို့ တာဝန်ရှိသူတွေ စဉ်းစားခဲ့ကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ဆန်ချီက အင်္ဂလန် ယူ-၁၇ အသင်းမှာ ဝါဝင်နေပြီး ယခုနှစ် အစောပိုင်းက ဥရောပ ယူ-၁၇ ချန်ပီယံပြိုင်ပွဲမှာ အင်္ဂလန်အသင်းအတွက် ရွှေစွမ်းပြခဲ့သူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။



















ယုရဒပလာစတစ် အိမ်ထောင်ရေးနှင့် အိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့ 'တပေ့ဆိုင်ခွဲ' မှ မိတ်ဆောင်မိတ်သစ်များအား အစဉ်အမြဲ လက်ကမ်းကြိုဆိုလျက်... No.294, ဝဠားဒလမ်း၊ ယုရဒပလာစတစ်အနီး၊ သီတာမှတ်တိုင်နှင့် အောင်မင်္ဂလာမှတ်တိုင်ကြား တပေ့မြို့နယ်။ Ph: 09-45000451, 09-45000452

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းဖြေဆိုထားသူများ၊ နိုင်ငံခြားသွားလိုသူများနှင့် အလုပ်ကောင်းရလိုသူများအတွက် ဆရာအာသာ SUCCESS Language Academy လှည်းတန်းကျောင်းခွဲ (မြို့လယ်ကျောင်း) အမှတ်(၁၁၉)၊ W.C.A. ဘိုကလေးရော့လမ်း၊ ဦးထွန်းလင်းမြို့နယ်၊ အမှတ် ၅ (B-3) ဒုတိယထပ် (လှဆန်းယဉ်တိုက်) Ph: 09 443001453, 01-503472, 09 30775232

ကြည်လင်လန်းဆန်း သွက်လက်ပေါ့ပါးစေတဲ့... မြင့်မြတ် အမှတ်တံဆိပ် အမှတ်(၈/၆၆၆)၊ သုတေသနဗဟိုဌာန၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ကုန်းတိုက်၊ ဖုန်း-၀၉-၇၃၁၉၇၅၂၄။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄၅)ရပ်ကွက်၊ ရွှေပုဂ္ဂိုလ်လမ်း၊ အမှတ် ၃၇၇ ဟုခေါ်တွင်သော အကျယ်အဝန်းပေ (၄၀x၆၀)ရှိ နှစ်ဖက်ရံမြေအမျိုးအစားအိမ်ခြေအား ဦးအောင်နိုင် MGE-167192၊ ဒေါ်ခင်ညွန့် ၁၂/၇၇၇၂၀၀၀၀၀၀ တို့ ပိုင်ဆိုင်ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်းနှင့် အခြားအရှုပ်အရှင်ကင်းရှင်းပြီး အရောင်းအဝယ်အတွက် စရန်ငွေလက်ခံရောင်းချထားရန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသူ ဒေါ်ခင်အေးလှ ၁၂/၃၀၈(နိုင်)၀၀၅၅၇၄ တံသို့ ဖော်ပြပါအိမ်ခြေအရောင်းအဝယ်အတွက် ကျွန်ုပ်၏အိမ်ခြေအား ဦးအောင်နိုင်နှင့် ဒေါ်ခင်ညွန့် ၁၂/၇၇၇၂၀၀၀၀၀ တို့ စရန်ငွေလက်ခံရောင်းချပြီးဖြစ်ပါသည်။

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အရှေ့ပြည်သာယာရိပ်မှန်းအိမ်ရာ၊ ဒဂုံအရှေ့မြို့နယ်၊ (၁၅)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၂) လမ်းမကြီး၊ အမှတ် (A-7/A) နေ ဒေါ်စောစောဦး ၁၂/၃၀၈(နိုင်)၀၀၀၀၀၀ မှ အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဒေါ်စောစောဦးနှင့် ဦးဝင်းမြတ်ကျော်တို့သည် ၂၀၀၀ ခုနှစ်မှစ၍ တရားဝင်အကြွင်းမဲ့အဖြစ် ပေါင်းသင်းလျက်ရှိပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၉)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၅၈)၊ (ပေ ၄၀x၆၀)မြေကွက်ကို ဦးအိန်းစိုး ၈/နမန(နိုင်)၀၀၄၆၀၆ နှင့် ဦးအိန်းစိန် ၁၂/သယုက(နိုင်)၀၀၆၀၆၅ တို့က ပူးတွဲအမည်ပေါက် ပိုင်ဆိုင်ကြပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်(၇)မင်းရဲကျော်စွာ(၃)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်-၅၁၆/က၊ အကျယ်အဝန်းပေ(၂၀x၆၀) ဒေါ်နုနုထွေးအမည်ပေါက်မြေကွက်နှင့် နေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

နေပြည်တော် ကားမောင်း(အတတ်သင်)သင်တန်း ၀-(154)၊ မြို့မဈေး၊ ပွဲရုံတန်း၊ နေပြည်တော် Ph:067-421755, 09-73011078, 09-73041277

ရွှေကံမြေ ရန်ကုန်မြို့တွင်း မြို့နယ်စိုရို အိမ်ခြံမြေနှင့် စက်မှုဇုန် ဂိုဒေါင် (ရောင်း/ဝယ်/ငှား) Tel : 09-5033734 09-775033734

ဟာယူကီမူယာကာမိ ဒီနိုပို (မြန်မာပြန်သည်) ပိုးပဒေထေဘီ အိမ်ထောင်ရေးပုံစံများနှင့် အခြားစက္ကူစုံများ Blind Willow, Sleeping Woman by Haruki Murakami

မြန်မာနိုင်ငံကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (ကျောက်မျက်ပညာသင်တန်း/ခါတ်ခွဲခန်းကော်မတီ) အခြေခံကျောက်မျက်ပညာသင်တန်း (အပတ်စဉ်-၃၂) သင်တန်းသားခေါ်ယူခြင်း

ကိုးမင်း ၇/ကပက(နိုင်)၀၀၀၀၀၃ နှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း ကျွန်ုပ်တို့၏အိမ်ဆွဲ အမေမြတ်မိဖုရား ၁၂/သခန(နိုင်)၀၀၀၀၀၀ နှင့် ကိုစိုးမင်း ၇/ကပက(နိုင်)၀၀၀၀၀၃ တို့သည် ၃၁-၃-၁၉၉၆ ရက်မှစ၍ တရားဝင်လက်ထပ်ပေါင်းသင်းခဲ့ရာ သမီး(၂)ဦး ထွန်းကားခဲ့ပါသည်။

ယာဉ်အမှတ် ၄၀၀/၄၅၅၅ Honda Scoopy 110 ဆိုင်ကယ်ယာဉ် လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစောနိုင် ၅/၀၈၇(နိုင်)၀၀၀၀၀၅ က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။

ကိုးမင်း ၇/ကပက(နိုင်)၀၀၀၀၀၃ နှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း အထက်ဖော်ပြပါမြေကွက်နှင့် နေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အား ပိုင်ဆိုင်လွှဲပြောင်း ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူဟုအဆိုပြုသူ အမည်ပေါက် ဒေါ်နုနုထွေး ၁၂/၉၇၇၇၇၇၇၇ က ယယုရန်အတွက် ရောင်းကြေးတန်ဖိုးငွေ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

ယာဉ်အမှတ် 1K/7094 HONDA FIT GE6, Hatch Back (4x2) ယာဉ် လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအောင်ကျော်ငြိမ်း ၉/မနုက(နိုင်)၀၀၀၀၀၀၀ က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။

သားအဖြစ်မှအမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်နေ ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်း ၁၂/ပတာတ(နိုင်)၀၂၁၆၀၄၀၄၀၄ အား မောင်မြိုးရဲထက်ဝင်း ၁၂/ပတာတ(နိုင်)၀၂၁၆၀၄၀၄၀၄ သည် မိခင်၏အမွေကို မနုခံဘဲ မိခင်အားစိတ်ဆင်းရဲအောင် အကြိမ်ကြိမ်ပြုမူနေခြင်းကြောင့် သားအဖြစ်မှအမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။

ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 3L/6826 ၏ အင်္ဂလိပ်ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။









ကမ္ဘာ့ပုလဲ(၂) အမြန်ရေယာဉ်အား MV ISE သင်္ဘောကြီးပေါ်မှ ရေချခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်စဉ်

(သတင်းစဉ်)

### အပျော်တမ်းကလပ်ပေါင်းစုံ အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ မြို့ကြီးလေးမြို့၌ ကျင်းပမည်

သတင်း - မြင့်မောင်စိုး

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၆

၂၀၁၇ ဆီးဂိမ်းတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသားအမျိုးသမီး ဘောလုံးအသင်းများ၏ အောင်နိုင် ရေးလှုံ့ဆော်မှုအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် WE ARE ONE CUP 2017 အပျော်တမ်းကလပ်ပေါင်းစုံ အမျိုးသား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကြီးကို မြို့ကြီးလေးမြို့၌ ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော် က ပြောသည်။

“ဆီးဂိမ်းအောင်နိုင်ရေးရည်ရွယ်ပြီး ဒီပြိုင်ပွဲကြီးကို ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ ပုသိမ်နှင့် တောင်ကြီးမြို့တွေမှာ လာမယ့် သြဂုတ်၊ စက်တင်ဘာနဲ့ အောက်တိုဘာလများအတွင်း ကျင်းပသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဦးဇော်ဇော်က ယနေ့ညနေ ပိုင်းတွင် သုဝဏ္ဏမြက်ခင်းတုအားကစားကွင်း၌ ယင်းပြိုင်ပွဲ အထိမ်းအမှတ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား၌ ပြောကြားသည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် အသင်းပေါင်း ၈၀ ပါဝင်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ အသက်၁၈နှစ်နှင့်အထက် ဘောလုံးဝါသနာပါသူ များနှင့် မြို့ခံကလပ်များမှ မည်သူမဆို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် MNL နှင့် U-18၊ U-21 အသင်းများတွင် ပါဝင်ကစားသူများ ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ပြုမည် မဟုတ်ကြောင်း သိရသည်။

ပြိုင်ပွဲများကို အုပ်စုပတ်လည်၊ ရုံးထွက်အဆင့်၊ ကွာတား ဖိုင်နယ်၊ ဆီမီးဖိုင်နယ်၊ ပိုလ်လုပွဲစသည်ဖြင့် အဆင့်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး ဘောလုံးကွင်းများတွင် ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပိုလ်လုပွဲကို မန္တလေးမြို့တွင် အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်နှင့် ၁၄ ရက်တို့တွင် ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ချန်ပီယံဆုရအသင်းအား ဆုကြေးငွေကျပ် သိန်း ၅၀၊ ဒုတိယ ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၊ တတိယငွေကျပ် သိန်း ၂၀၊ စတုတ္ထ ငွေကျပ် ၁၅ သိန်း ချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းပြိုင်ပွဲအားလုံးအတွက် ကုန်ကျစရိတ်များကို မြန်မာ ဘဏ္ဍဝါရီမှ ပံ့ပိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

## ဂျပန်နိုင်ငံမှလှူဒါန်းသည့် ခရီးသည်တင် အမြန်ရေယာဉ်ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၆

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ပြေးဆွဲရန် ဂျပန်နိုင်ငံမှ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည့် ခရီးသည်တင် ကမ္ဘာ့ပုလဲ(၂) အမြန်ရေယာဉ်သည် ယမန်နေ့ ည ၇ နာရီခွဲက ကျောက်ဖြူမြို့၊ ကျောက်ချစခန်းဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်တွင်းရေးကြောင်းပို့ဆောင်ရေးဌာန ရခိုင် ဒေသအတွင်း ဒေသခံပြည်သူများ လုံခြုံချောမွေ့စွာ ခရီးသွားလာနိုင်ရေးအတွက် ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရ

စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် The Economic and Social Development Programme မှ အထောက်အပံ့ဖြင့် ပေးအပ်လှူဒါန်းသည့် ခရီးသည်တင်ရေယာဉ် သုံးစင်းအနက် ဒုတိယအစင်းဖြစ်သည့် ကမ္ဘာ့ပုလဲ(၂)အမည်ရှိ အမြန်ရေယာဉ်အား ဂျပန်နိုင်ငံ KOBE ဆိပ်ကမ်းမှ ဇူလိုင် ၁၀ ရက်က MV ISE သင်္ဘောကြီးဖြင့် တင်ဆောင်လာရာ ရခိုင် ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူမြို့၊ ကျောက်ချစခန်းသို့ ယမန်နေ့ ည ၇ နာရီခွဲတွင် ရောက်ရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။  
စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ \*

### အထူးကုန်စည်ခွန်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

စာ ၁၀

မွမ်ဘိုင်းတွင် လေးထပ်လူနေ အဆောက်အအုံပြိုကျ၊ လူ ၁၂ ဦးသေဆုံး

စာ ၁၄

## Miss Global World 2017 ပြိုင်ပွဲအတွက် အလှမယ်ရွေးချယ်မည်

သတင်း-မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း)၊ တစ်ပုံ-မင်းထက်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၆

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံပေါင်း ၅၀ ကျော်မှ အလှမယ်များ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ငါးကြိမ်မြောက် Miss Global World 2017 ပြိုင်ပွဲကြီး၌ မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု အလှမယ်တစ်ဦးရွေးချယ်ကာ တတိယအကြိမ်မြောက် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ Orchid Hotel ၌ ကျင်းပသော Miss Global Myanmar Organization ၏ စာနယ်ဇင်းရှင်းလင်းပွဲမှ သိရသည်။

“ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဒီနှစ်မှ Miss Global Myanmar 2017 ပြိုင်ပွဲကို ဦးဆောင်ပြီး စတင်ကျင်းပမှာဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာ နိုင်ငံအနေနဲ့ ကတော့ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၅ ခုနှစ်ကတည်းက ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ မနီလာမြို့မှာကျင်းပခဲ့တဲ့ Miss Global World ပြိုင်ပွဲကို စတင်ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တာပါ။ ဒီတစ်ကြိမ်နဲ့ဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့က ကိုယ်စားပြုဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်တာ သုံးကြိမ်မြောက် ဖြစ်ပါတယ်။ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရတဲ့ ရည်ရွယ်ချက် ကတော့ မြန်မာ့အလှနဲ့ ယဉ်ကျေးမှုကို ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအလယ်မှာ  
စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ \*



အလှမယ် ဆုပွင့်ဦး

တိုင်းရင်းဆေးဝါး ပုတ်ပုံတင်အမှတ် - TMR 010126 (0216)  
ကြော်ငြာခွင့်ပြုချက်အမှတ် - တဆဝက (စာနယ်ဇင်း) ၀၃၂/၀၅၁၅

### အားတိုးဆေးရည်

ကိုယ်တွင်း ဩဇာစက်များအားနည်း ကုန်ခမ်းနေပါသလား။  
“အေးအားတိုးဆေးရည်ကသင့်ကျန်းမာရေးကို တာဝန်ယူပါရစေ”

အားပိုင် အိပ်ပင်ချာ အများပကျ ဝင်းပရပ်

ပျောက်ကင်းစေပြီး အားပြည့်လန်းဆန်းစေသည်။

- ❖ နာတာရှည်ရောဂါသည်များအတွက် နှလုံးပြန်ထစေနိုင်သည်။
- ❖ အထူးသဖြင့်ခွဲခွဲအားကျရောဂါဝေဒနာရှိရမည့်အဆင့် ခံစားရသူများအတွက် သောက်သုံးခြင်းဖြင့် လူ့ဘာမန်များကိုသို့ လုပ်ငန်းခွင်ပြန်ဝင်နိုင်သည်။
- ❖ အထူးအသက်ရှည်ဆေးအဖြစ် သုံးစွဲနိုင်ပါသည်။
- ❖ Anti Oxidant Action ရှိကြောင်းနှင့်
- ❖ Acute Toxicity Test ကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အောက်မြန်မာပြည်ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ သိပ္ပံနည်းကျ သုတေသနပြုလုပ်ထား၍ Side effect ဘေးထွက်ဆိုးကျိုး ကင်းကြောင်း သိရှိရပြီး ဖြစ်ပါသည်။
- ❖ From Experience ~ To Evidence

Hot Line 09-797555612